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Voorwoord 

Voor jullie ligt het strategisch beleidsplan van Vereniging MUST voor de komende vijf jaar. Na een 

jaar lang uitvoerig gesproken te hebben met leden, alumni, HU stafdiensten en externen, is er een 

beleidstuk tot stand gekomen dat breed gedragen wordt. Het vormen van strategisch beleid was een 

opdracht vanuit het vorige strategische plan. Het traject dat daaraan vooraf is gegaan werd getekend 

door ontelbaar veel gesprekken, zowel formeel als informeel en kopjes koffie, borrels en gezellige 

lunches met hen die de vereniging een warm hart toedragen. De jaarverslagen en andere 

vastgestelde documenten die de afgelopen vijf jaar opgesteld zijn, waren voor een groot deel leidend 

voor het evalueren van de afgelegde verenigingskoers en het bepalen van de huidige positie van 

MUST.  

Het bestuur heeft het strategisch plan als team vormgegeven en voorbereid. Wij hebben in het 

najaar van 2012 de verenigingsoverleggen (VO’s) geleid en gefaciliteerd. De enquête en 

informatieverwerking daarvan lag voornamelijk bij het bestuur. In het voorjaar van 2013 hebben wij 

een aantal leden en alumni gevraagd om ons te ondersteunen bij het organiseren en uitvoeren van 

VO's. Wij willen hier graag Ike Haasjes, Vera Korkers, Rik Verniers en Corné Zweerus voor bedanken. 

Natuurlijk hebben alle leden en alumni die aanwezig waren bij deze overleggen input van 

onschatbare waarde geleverd. Daarom bedanken wij hen in het bijzonder. Zonder hen was dit plan 

misschien wel tot stand gekomen, maar was het van geen enkele waarde geweest.   

Bij het schrijven van het strategisch plan was het lastig om niet meteen met de gestelde problemen 

aan de slag te gaan. Meer dan eens betrapten wij onszelf erop dat we initiatieven aan het uitdenken 

waren die niet in jaarplan stonden en geïnspireerd waren door de input van de leden. De kunst was 

dan om weer stil te staan bij onze eigen koers als bestuur van dit collegejaar. We willen hier de Raad 

van Advies hartelijk voor bedanken. Bart, Coen en Femke, bedankt dat jullie ons aan de grond 

hielden wanneer we op hol dreigden  te slaan door alle mogelijkheden die er zijn om MUST nog 

mooier te maken dan zij al is.  

De post-its die we verzameld hebben op de eerste VO’s hangen nog steeds boven onze bureaus. 

Ondanks dat sommigen macabere en komische opmerkingen omvatten, hebben wij veel steun gehad 

van deze kleurige velletjes papier. Het lijkt ons leuk om hier nog iets creatiefs mee te doen. De leden 

hebben op alle mogelijk manier gezorgd voor motivatie, inspiratie en de wilskracht om dit plan tot 

een document te maken waar we niet enkel als bestuur, maar ook als vereniging trots op kunnen 

zijn.  

De spontane stormgesprekjes met René Versteegh, Marnix van den Berg, Lotte Kreike, Emi 

Stikkelman en Noortje de Bondt hebben ook veel bijgedragen aan hoe wij de koers van Vereniging 

MUST hebben bekeken in relatie tot de HU. De input uit deze, soms pittige gesprekken, hebben we 

gebruikt om tot een beter plan te komen in de gesprekken die we later met de leden en alumni 

hebben gevoerd. Als bestuur zijn we trots op het resultaat. We hopen dat dit plan recht doet aan 

alles waar MUSTers in het verleden aan hebben gebouwd, maar ook de behoeften van de vereniging 

kan vervullen in de komende vijf jaar en daarmee vereniging MUST een stapje hoger kan brengen.  

  

April 2013, Bestuur ’12-‘13 
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Inleiding  
 

 

Dit strategisch plan is een terugblik op de ontwikkelingen die Vereniging MUST heeft doorgemaakt 

en omschrijft op basis daarvan de ontwikkelingen en doelstellingen waar aan gewerkt zal moeten 

worden tot aan 2018. Waar in het vorige strategische beleid gezocht is naar het bestaansrecht van de 

vereniging, wordt er in dit beleid een stap gedaan om het bestaansrecht van Vereniging MUST te 

waarborgen en te verankeren.  

Het plan geeft eerst een analyse van de eerste tien jaren van de vereniging. De ontwikkelingen die 

volgden op het vorige strategische beleid worden omschreven, maar ook wordt er gekeken naar wat 

er daarnaast aan ontwikkelingen heeft plaatsgevonden. Na tien jaar is er duidelijk een rijke MUST 

geschiedenis ontstaan, die zeker niet mag ontbreken in dit document. De evaluatie van de 

doelstellingen uit het vorige vijfjarenplan, wordt gevolgd door een trendanalyse en een SWOT. De 

strategische doelstellingen zijn gebaseerd op de daaraan voorgaande hoofdstukken. Dit maal is er 

ook een hoofdstuk omtrent implementatie opgenomen, om toekomstige besturen te helpen met het  

behalen en volbrengen van de doelstellingen.  

De bronnen waarnaar verwezen wordt in dit document zijn niet allemaal opgenomen als bijlage. Dat 

zou erg onoverzichtelijk worden. Het bestuur heeft alle bronnen verzameld in het archief ten 

behoeve van de documentatie van het proces dat het opstellen van het strategische beleid met zich 

meebracht. Deze documenten zijn op te vragen bij het bestuur of wellicht in de toekomst via internet 

toegankelijk voor alle leden. Alle documenten die belangrijk  of onmisbaar zijn bij het lezen van het 

beleid, zijn in het plan opgenomen als bijlage. Daar is ook een verklarende woordenlijst te vinden. 

Het borgen en verankeren van de kennis en ervaring die Vereniging MUST heeft opgedaan in de 

afgelopen tien jaar is van grote waarde voor het voortbestaan van onze organisatie. Het is tijd om 

volwassen te worden en hier op een slimme manier gebruik van te maken en zo MUST tot een hoger 

plan te brengen. De toekomstige bestuurders van de vereniging, hebben de taak dat te volbrengen 

door de uitvoering van dit strategisch beleid.  
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Hoofdstuk 1 10 jaar Vereniging MUST  

1.1 MUST 10 jaar 

 

Dit jaar bestaat Vereniging MUST al tien jaar. In die tijd hebben haar leden veel gedaan en bereikt en 

vooral veel geleerd. We zouden dit strategisch beleid tekort doen, wanneer we slechts zouden kijken 

naar doelstellingen en de beleidsontwikkelingen die voort zijn gekomen uit dit leerproces. MUST is 

zoveel meer. Daarom in vogelvlucht een blik op de eerste tien jaar van Verenging MUST. 

 

In bestuursjaar 2007-2008 werd de ontstaansgeschiedenis van MUST beschreven.1 Er is uitvoerig 

verteld hoe in 2003 de behoefte om aanwas in de studentgeleding van de CMR groot was en hoe een 

gemotiveerd “driemanschap” zich heeft ingezet om de effectiviteit van studenten te vergroten in de 

medezeggenschap. 2  Met het ontstaan van MUST brak een nieuw tijdperk aan voor de 

medezeggenschap op de HU. Vanaf het moment dat MUST gelanceerd was in 2003, werden er 

binnen een jaar ongeveer dertig gepassioneerde medezeggenschappers actief. Zij zetten zich vol in 

en gingen na afloop van vergaderingen en bijeenkomsten gezamenlijk “afpilsen”. Deze “eerste 

lichting” MUSTers heeft zich vastgebeten in medezeggenschap, maar ook in het opbouwen van de 

vereniging.  

De combinatie van gezelligheid en inhoud maakte dat de leden van de vereniging een sterke groep 

vormden. De resultaten die zij samen boekten waren daardoor groter dan ‘de som der delen’. Al snel 

was MUST op alle faculteiten vertegenwoordigd in de facultaire raden en later volgden ook OC’s. Het 

contact met de vele fracties werd moeilijker naarmate de vereniging groter werd. Daarom werd in 

2004 gehoor gegeven aan de behoefte van de fractieleden van verschillende faculteiten om een 

integraal overleg orgaan te faciliteren, het IMO (Interfacultair MUST Overleg) werd geboren. Ook in 

OC-land werden steeds meer mensen actief en MUST bemerkte terecht dat hier veel ondersteuning 

miste. MUST opperde een OC-coördinator aan te stellen.3 Deze coördinator zou belast worden met 

het opzetten van een gedegen communicatie structuur tussen OC’s, afdelingshoofden en de centrale 

organisatie; scholing aanbieden aan de OC’s en bekendheid geven aan het werk van de OC’s. Deze 

coördinator is vandaag bekend als de Coördinator BPS. MUST is hier erg trots op, want het is MUST 

geweest die succesvol heeft aangedrongen tot het oprichten van BPS door de HU. En het is 

Vereniging MUST waar vier van de vijf coördinatoren tot nu toe vandaan komen. 

Ondanks dat de vereniging in het begin bestuurd werd vanuit de CMR, waar de wortels van de 

vereniging liggen, werd besloten om de fracties los te koppelen en kreeg de vereniging een eigen 

bestuur in 2005. De fracties konden vanaf dat moment autonoom handelen. In praktijk bleef dit 

lastig, omdat een deel van het verenigingsbestuur ook actief was in de CMR. Deze nieuwe rol vergde 

gewenning. Want waar een CMR lid veel moet weten over medezeggenschap en zich daar steeds in 

moet verdiepen, vragen bestuurstaken meer organisatorische en communicatieve vaardigheden. Er 

                                                           
1
 Strategisch beleidsplan, de nieuwe maatstaf voor een proactieve medezeggenschapsvereniging, september 

2008, Utrecht , p.6 
2
 Vincent de Bijl, Koen Vermeulen, Erwin Blik 

3
 Strategisch beleidsplan, de nieuwe maatstaf voor een proactieve medezeggenschapsvereniging, september 

2008, Utrecht , p.8 
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was niet echt sprake van archief, MUST kennis zat vooral “tussen de oren” en de bestuursoverdracht 

werd voornamelijk mondeling gedaan. Van georganiseerd inwerken was geen sprake. Continuïteit 

werd steeds meer een punt van aandacht.  

In 2005-2006 werden er grote sprongen gemaakt. Voor het eerst werd er een lijst met N.A.W. 

gegevens van leden opgesteld en werd er ook meer aandacht besteed aan gezelligheid. Het motto 

‘MUST is bier’ was een vertolking van het idee dat medezeggenschap niet alleen suf is, maar dat de 

beste ideëen in de kroeg ontstaan. Door deze “bier-basis” neer te zetten ontstond er buiten 

fractiezaken een vriendengroep die het MUSTgevoel een boost gaf. Ook  kreeg de vereniging in 2006 

nationaal erkenning toen zij werd uitgenodigd om op het jaarcongres van de Vereniging Hogescholen 

om te komen spreken.4 Verder werd in dat jaar vanuit de HU een basissubsidie toegekend van €5000 

toegekend die het makkelijker maakte voor de vereniging om bijvoorbeeld haar fracties te faciliteren 

bij de verkiezingen. De facilitering van de HU bestond uit een kantoor  en hoewel de ruimte een 

aantal keer is verhuisd binnen het HU bestuursgebouw, kunnen bestuursleden en commissies tot op 

de dag van vandaag tijdens kantooruren vrij gebruik maken van deze ruimte.  

In 2006-2007 konden er slechts drie bestuursleden gevonden worden. Ondanks dat er steeds meer 

OC’s betrokken raakten bij de vereniging, kampte MUST met het probleem dat de relatie tussen 

fractie en vereniging verwaterde. De autonome fracties waren niet meer in contact met elkaar en de 

kennisdeling waarvoor MUST was opgericht vond niet meer plaats. Voor het eerst kreeg de 

vereniging met vergrijzing te maken. Leden die afstudeerden waren minder in contact met MUST en 

het MUSTgevoel ebde weg. Kennis die niet of half was overgedragen was niet geborgd en langzaam 

viel een hechte groep medezeggenschappers uiteen.  Om binding te faciliteren werd in dit 

bestuursjaar de MAC (MUST Activiteiten Commissie) opgericht. Deze commissie had als taak om 

informele activiteiten voor de leden te organiseren en de interne cohesie te vergroten. Het mocht 

echter niet baten. MUST zakte steeds verder  af.  

Hoewel er verschillende positieve ontwikkelingen in gang waren gezet voor de vereniging in de 

afgelopen jaren, had zij toch te maken met een aantal problemen die haar in de kern raakten. De 

vereniging had te maken met een betrokkenheids probleem en inmiddels was er een concurrent uit 

de eigen gelederen van MUST opgestaan, USVBO (Utrechtse Studenten voor Beter Onderwijs),  die in 

één keer vier van de tien zetels in de CMR had weten te veroveren. In het voorjaar van 2007 bevond 

de vereniging zich in een heel diep dal. Het was erg moeilijk om een nieuw bestuur te vinden. Er 

werd bij gebrek aan betrokkenheid en te weinig kandidaten voor een bestuursfunctie op de AV zelfs 

voorgesteld om de vereniging dan maar op te doeken. Het zou niet bevorderlijk zijn voor de 

vereniging om weer een jaar met een onderbezet bestuur verder te gaan. Dergelijke 

omstandigheden zorgden voor een hernieuwd scherp denken: In plaats van de MUST op te doeken 

besloot men dat het tijd was voor actie! Er moest nagedacht worden over het bestaansrecht van 

Vereniging MUST.  

Dat was de aanleiding voor het schrijven van het eerste strategisch beleidsplan van Vereniging MUST. 

De eerste vijf jaar van haar bestaan heeft MUST de tijd en de ruimte kunnen nemen om uit te vinden 

wie zij was en wat zij waard was. Vanaf het moment dat haar visie en missie bepaald werden kon er 

opnieuw gekoerst worden op pro-actieve medezeggenschap die zich laat voeden door een vereniging 

                                                           
4
 Vereniging Hogescholen heette tot april 2012 de HBO-raad.  
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met een grote diversiteit aan leden en een verscheidenheid aan kennis en ervaring. De expertise die 

verzameld werd in de volgende jaren erna werd alleen maar groter.  

Het jaarverslag van bestuur 2007-2008 liegt er niet om. Meerdere malen wordt duidelijk dat MUST 

weer opbloeide als een vereniging waar de betrokkenheid bij de leden hoog in het vaandel stond. 

bestuur ’07-‘08 heeft de nadruk gelegd op de persoonlijke relatie met de leden en een constructieve 

samenwerking met partners binnen de HU. Door gezamenlijk aan een strategische koers te werken 

heeft dit bestuur grote stappen gemaakt in de ledenparticipatie. Naast dat er veel zaken rondom de 

bedrijfsvoering en administratie zijn strak getrokken in dit jaar heeft dit bestuur ook vormgegeven 

aan het eerste lustrum dat MUST meemaakte. De basis van MUST is enorm versterkt door bestuur 

Kessels. De vereniging had nu een duidelijke koers en de leden waren in grote aantallen actief in de 

vereniging.  

In het bestuursjaar dat volgde (2008-2009) werd enthousiast gewerkt aan de doelstellingen uit het 

strategisch beleid. Er werden veel procedures en beleidsstukken in het leven geroepen. Dit was ook 

het jaar waarin de samenhang tussen inhoud en gezelligheid als een belangrijk speerpunt werd 

ervaren. Dit Voor het eerst werd ook een Raad van Advies (RvA) ingesteld. Deze raad dient als een 

coachend orgaan voor de bestuursleden en bestaat vooral uit oud-bestuursleden van MUST. Als 

doorgewinterde oud-bestuurders konden zij de nieuwe bestuurders begeleiden en adviseren. Het 

Huishoudelijk Reglement werd herzien en het ledenaantal groeide aanzienlijk. Tijdens de 

verkiezingen werden verscheidene acties ondernomen om de studenten persoonlijk te benaderen. 

Denk aan de koffie-actie en de ansichtkaarten-actie. Ook werd dat jaar voor het eerst de ludieke 

MUST condoom-actie uitgevoerd. De opkomst bij de verkiezingen in 2009 was hoger dan de HU ooit 

had gezien. Natuurlijk was MUST niet de enige die hier een bijdrage aan leverde, maar de energie van 

allen die hadden meegewerkt aan deze verkiezingen werd beloond door dit geweldige resultaat. De 

vereniging was weer op het goede pad.  

Het jaar 2009-2010 was een bewogen jaar met veel nieuwe ontwikkelingen. Op het gebied van 

medezeggenschap ging het goed; MUST kreeg 7 zetels in de CMR en bleef in de meerderheid 

ondanks een sterke concurrent. Voor het eerst waren er MUST fracties in alle facultaire raden. De 

allereerste Ideale HU werd op initiatief van MUST georganiseerd voor medewerkers in samenwerking 

met de CMR. De TOP bracht de NSE onder de aandacht door middel van helium ballonnen. Er werden 

dat jaar twee MUSTweekenden georganiseerd, die goed bezocht werden en voor het eerst was er 

een after SpringCourse borrel geregeld vanuit MUST. Daarna meldden veel nieuwe leden zich aan. En 

voor het eerst sinds een lange tijd kreeg MUST weer een vaste stamkroeg,  de Nieuwe Dikke Dries. 

Het jaar stond vooral in het teken van binding door middel van gezelligheid en deze lijn werd het 

bestuur jaar dat daarop volgde doorgezet. 

Bestuur 2010 – 2011 richtte haar focus op het regelmatig organiseren van gezellige activiteiten voor 

leden en het breder beschikbaar maken van de kennis die MUST in huis had over medezeggenschap. 

Op het gebied van inhoud werd ‘informele medezeggenschap’ een belangrijke term. Het idee dat niet 

alleen studenten in raden  waardevolle input konden leveren over onderwijskwaliteit kwam meer tot 

uiting door de Ideale HU nu ook op studenten te richten. In dat jaar werd de eerste sessie met 

studenten op de Faculteit Educatie gehouden. Door het succes van deze bijeenkomst werd besloten 

dat dit initiatief het volgende collegejaar op alle faculteiten plaats zou moeten vinden. Hoewel er in 
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2009 en 2010 sprake was van een grote aanwas in leden, had de vereniging richting het einde van 

het jaar steeds meer te maken met vergrijzing van de huidige leden. De borrels werden maandelijks 

gehouden en de opkomst bij de gezellige en inhoudelijke activiteiten waar zoveel aandacht was 

besteedt, daalde. Rond kerst 2010 werd door alumni een MUST-facebook groep gelanceerd, dit bleek 

een schot in de roos en hoewel er minder leden dan in de voorgaande jaren fysiek aanwezig waren 

op activiteiten, werd er druk uitgewisseld op de facebook. Ondanks dat er een lagere opkomst was 

op activiteiten werd ook dit jaar weer een nieuw bestuur gevormd. Doordat er in het jaar 2010-2011 

veel aandacht was uitgegaan naar het beter faciliteren van de overdracht konden zij aan de slag met 

het eerste overkoepelende overdrachtsdocument “Frisse Start”. Dit gaf een sterke basis voor bestuur 

2011-2012.  

In het jaarverslag van 2010-2011 bestuur is te lezen dat zij zeer ambitieuze plannen hadden die zij 

helaas niet allemaal ten uitvoer hebben kunnen brengen. Het mooie aan een vereniging als MUST is, 

dat dergelijke plannen nooit allemaal verloren gaan. Het coachen van commissieleden, social media, 

doelstellingen omtrent financiën, trainingsbijeenkomsten en andere idealen zijn voor een deel in de 

volgende jaren onder leiding van andere besturen ten uitvoer gebracht.  

Bestuur 2011-2012 wilde zich richten op de basis van de vereniging. Er is dat jaar orde op zaken 

gesteld. Door gesprekken met HU-partners en met name de coördinator ondersteuning verenigingen 

werd het bestuur van MUST dat jaar op het hart gedrukt de continuïteit van de vereniging te 

versterken. Het bestuur heeft veel aandacht besteed aan de organisatorische zaken waar de 

vereniging mee te maken heeft; de ledenlijst werd voor het eerst in drie jaar compleet gecontroleerd 

en bijgewerkt, het financiële beleid werd aangescherpt, een coachingstraject voor commissieleden 

werd gerealiseerd en er werd een nieuwe website aangemaakt die completer dan ooit is en nu 

gelukkig jaarlijks aangevuld wordt, zodat ook hier de cirkel rondgemaakt kon worden. Door steeds 

het oog te hebben op de overdraagbaarheid van initiatieven werd veel aandacht besteed aan het 

vinden en binden van nieuwe leden. Na inschrijving werden zij actief benaderd en werd 

geïnformeerd naar hun verwachtingen, interesses en behoeften wat de vereniging betrof. De 

wekelijkse borrel werd met behulp van een aantal alumni opnieuw leven ingeblazen en later dat jaar 

werd er een heus alumnibeleid opgesteld, PUMA (Platform Utrechtse MUST Alumni) in een 

samenwerking tussen bestuur ’11 – ’12 en alumnus Rik Verniers. Er kwam ook een inhoudelijke 

commissie bij, de VIP, die zich onder de bezielende leiding van Frank Quist bezig hield met de Ideale 

HU, CollegeTour en andere bijeenkomsten die verdieping en verbreding bieden aan de 

medezeggenschap.  

Deze ontwikkelingen resulteerden in de toename van het aantal commissieleden in het voorjaar van 

2012. Het hele jaar waren er zes commissieleden actief geweest, maar na het MUST weekend in mei 

stonden er vijftien enthousiastelingen in de startblokken om het bestuur wat zou volgen te 

ondersteunen in haar werkzaamheden. Bestuur 2011-2012 heeft aan het einde van haar bestuursjaar 

de gehele overdracht opnieuw in kaart gebracht, zodat initiatieven uit het verleden gemakkelijker 

toegankelijk waren en het wiel voor een groot aantal zaken niet opnieuw uitgevonden hoefde te 

worden. Hoewel het opstellen van documenten niet 100% garantie biedt voor een geslaagde 

overdracht en continuïteit heeft dit wel bijgedragen aan het verder professionaliseren en bijschaven 

van de overdracht voor MUST bestuurders.  
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Bestuur 2012-2013 heeft een uitgebreide overdracht ontvangen in de vorm van een trainingsdag en 

een uitgebreide map met bijgewerkte draaiboeken, contactenlijsten en helder omschreven 

portefeuilles. Zij heeft mede hierdoor zich te kunnen richten op het verder uitbouwen van de basis 

en ondertussen mooie nieuwe initiatieven mogen organiseren met behulp van de commissieleden. In 

2012-2013 is bijvoorbeeld ook het PUMA trainingsbureau opgericht, een initiatief van alumni vanuit 

PUMA. Alumni van MUST willen op deze manier hun kennis en vaardigheden overdragen op de 

nieuwe generatie medezeggenschappers die nu namens MUST in de medezeggenschap zitten. Het 

uitbouwen van de basis en het opnieuw bepalen van de koers van de vereniging bestond 

voornamelijk in het vormen van dit strategisch beleid wat tot 2018 ten uitvoer gebracht zal worden.  

Waar in 2007-2008 onderzocht was wat de meerwaarde was van Vereniging MUST, werd er dit jaar 

vooral gesproken over hoe zij dit kan voort blijven zetten in de dynamische omgeving waarbinnen zij 

opereert. Borging, binding en profilering waren sleutelbegrippen in de vele verenigingsoverleggen 

die werden georganiseerd. Want net als in 2007 stelden wij de vraag; wat zou er zijn als MUST er niet 

was?5 Dit keer aangevuld met de vraag; hoe zorgen wij er samen voor dat MUST blijft bestaan op een 

manier waar zij recht doet aan haar bestaansrecht? De leden, alumni en onze HU partners hebben 

daar gedurende dit jaar vele antwoorden op gegeven die in dit plan samen komen.  

 

Deze geschiedenis biedt inzicht over waar de vereniging vandaan komt en met welke uitdagingen zij 

– soms meerdere keren – werd geconfronteerd. Het opstellen van dit strategische beleid heeft als 

doel een koers uit te stippelen die bijdraagt aan de verdere ontwikkeling van de vereniging. MUST 

mag niet blijven teren op in het verleden behaalde resultaten of blijven hangen in de nostalgie van 

het verleden, maar zij mag ook zeker niet vergeten waar zij vandaan komt!  Het bewustzijn van de 

ontstaansgeschiedenis en doorlopende ontwikkeling van onze vereniging is een essentieel onderdeel 

van onze groei en professionalisering. Daarbij is onze geschiedenis iets waar we trots op mogen zijn. 

Zonder geschiedenis hebben we als vereniging geen toekomst en zullen we continue het wiel 

opnieuw blijven uitvinden. En onze toekomst bereiken we door gebruik te maken van de kennis en 

ervaring die onze vereniging na tien jaar leren inmiddels rijk is.  

 

 

  

                                                           
5
 Strategisch beleidsplan, de nieuwe maatstaf voor een proactieve medezeggenschapsvereniging, september 

2008, Utrecht , p.10 
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1.2 Evaluatie doelstellingen strategisch plan 2007-2012  

 

Voordat er een nieuwe koers bepaald wordt, is het van belang terug te blikken op de afgelegde reis. 

De doelstellingen die in collegejaar 2007-2008 zijn bepaald door de vereniging, worden daarom in dit 

hoofdstuk geëvalueerd. Gevolgd door het totaaloverzicht in een schema zullen de doelen kort 

toegelicht worden. De vereniging mag trots zijn op de ontwikkeling die zij heeft doorgemaakt. 

Hoewel niet alle doelstellingen behaald zijn, heeft de vereniging veel geleerd. Deze leerervaringen 

zijn van onschatbare waarde voor onze organisatie.   

In onderstaand schema is een overzicht te lezen waarin de doelstellingen opgenomen uit het vorige 

strategische beleid en de huidige status. De doelstellingen zijn opgedeeld in categorieën. Sommige 

deel-doelstellingen zijn als “niet behaald” beoordeeld, maar het overkoepelende doel wel. Dit is 

mogelijk, omdat de overkoepelende doelstellingen in sommige gevallen op andere manieren zijn 

behaald dan door de genoemde deel-doelstelling.  

Doelstellingen  Status  

Betrokkenheid en participatie  Gedeeltelijk behaald  

Het vergroten van de betrokkenheid van leden binnen de vereniging door 

het voeren van een pro-actief ledenbeleid. 

Lopend Proces  

Het opzetten van een alumni beleid door de vereniging.  Behaald 

Professionalisering  Gedeeltelijk behaald  

Zorg voor continue professionalisering van de vereniging door het bestuur. Lopend proces 

Het herzien van de statuten en het Huishoudelijk reglement daar waar 

nodig om beter aan te sluiten bij de dagelijkse praktijk.  

HR is gewijzigd in 2009 

Het installeren van een Raad van Advies. Behaald 

Het verder uitbouwen en onderhouden van een digitaal archief. Lopend proces  

Kennisborging en kennis ontwikkeling  Niet behaald  

Het opzetten en handhaven van kennisoverdrachtsbeleid voor het 

bestuur, commissies, IMO en werkgroepen. 

Behaald in geval van het bestuur, 

niet behaald voor commissies en 

werkgroepen 

Het IMO sterk positioneren als integraal overlegorgaan voor leden binnen 

de vereniging.  

Niet behaald  

Profilering  Gedeeltelijk behaald  

Door middel van het TOP de vereniging structureel profileren.  Niet behaald  
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Door actief te participeren binnen het ISO, MUST landelijk op de kaart 

zetten.  

Niet behaald  

Koersbepaling  Gedeeltelijk behaald  

Vasthouden aan de koers, missie en visie als geformuleerd in dit 

beleidsplan en uitdragen in de komende vijf jaar.  

Gedeeltelijk behaald  

Na vijf jaar een nieuw strategisch beleidsplan opzetten. In proces  

Het opstellen van een jaarplan per verenigingsjaar met de daarin 

geformuleerde doelstellingen en ambities voor dat jaar. 

Behaald 

Samenwerking Externen  Behaald  

Verregaande samenwerking aangaan met de HU.  Behaald  

Actief deelnemen aan de landelijke medezeggenschap  via het ISO Gedeeltelijk behaald  

 

άLƴ ǾŜǊƎŜƭƛƧƪƛƴƎ ƳŜǘ ŘǊƛŜ ƧŀŀǊ ƎŜƭŜŘŜƴ ƎǊƻŜƛŘŜ ŘŜ ǾŜǊŜƴƛƎƛƴƎ Ǿŀƴ фл ƴŀŀǊ мнн ƭŜŘŜƴΣŜƴ ǿŜǊŘŜƴ ŘŜ ƘƻŜǾŜŜƭƘŜƛŘ 

ΨŀŎǘƛŜǾŜΩ ǎǘǳŘŜƴǘŜƴ ōƛƴƴŜƴ a¦{¢ ǎǘŜǊƪ ǾŜǊƘƻƻƎŘΣ Ǿŀƴ ф҈ ŀŎǘƛŜǾŜ ƭŜŘŜƴ ƴŀŀǊ ол҈Η 9Ǌ ǿŜǊŘ ƘƻƻƎ ƛƴƎŜȊŜǘ ƻǇ ƘŜǘ 

onderwerp Inhoud, maar al snel werd duidelijk dat de samenhang tussen inhoud en gezelligheid des te 

belangrijker was. Vele activiteiten werden georganiseerd en de betrokkenheid groeide 

ƎŜǎǘŀŀƎΦέ
6
 

 

De doelstellingen over betrokkenheid en participatie zijn in de jaren die volgden na het schrijven van 

het strategisch beleid in 2008 steeds aan bod geweest in de vorm van gezellige activiteiten. Bestuur 

Verweij verwijst in haar jaarverslag naar het belang van de samenhang tussen inhoud en gezelligheid. 

Dit bestuur heeft ondervonden dat de aantrekkingskracht van de vereniging voortkomt uit een 

combinatie van de drie kernen die de vereniging kent namelijk; inhoud, gezelligheid en 

naamsbekendheid.7  

Hoewel bestuur Verweij zich richtte op inhoud is in de navolgende jaren veel aandacht uitgegaan 

naar gezelligheid om betrokkenheid te stimuleren. Activiteiten werden vaak georganiseerd door de 

MAC. Echter door gebrek aan het opstellen en implementeren van een helder ledenbeleid was er 

niet voldoende aanwas die de koers van de vereniging voort kon zetten. Vanaf het einde van bestuur 
                                                           
6 Jaarverslag 08-09, blz. 2 
7
 Strategisch beleidsplan, de nieuwe maatstaf voor een proactieve medezeggenschapsvereniging, september 

2008, Utrecht, p. 27 

Betrokkenheid en participatie  Gedeeltelijk behaald  

Het vergroten van de betrokkenheid van leden binnen de vereniging 

door het voeren van een pro-actief ledenbeleid. 

Lopend Proces  
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2010-2011 tot op heden is weer een opwaartse trend te zien in de betrokkenheid van leden bij 

MUST. Inhoudelijke projecten die succes hebben geboekt hebben bijgedragen aan een positief imago 

voor de vereniging. Denk hierbij aan de Ideale HU en de HU CollegeTour. Daarbij is er vanaf 

collegejaar 11’12 actief aandacht besteed aan het met regelmaat telefonisch benaderen van leden en 

hun interesses. Dit heeft mede bijgedragen aan een groeiende betrokkenheid.  

Het doel is gedeeltelijk behaald, omdat het een proces is dat continue in beweging is. Processen zijn 

lastig te beoordelen in deze context. De betrokkenheid en het ledenbeleid gaan hand in hand. De 

successen zitten in het persoonlijke contact. MUST is hier sterk in, doordat zij vooral bestaat uit 

vriendengroepen. Het verder ontwikkelen van ledenbeleid kan hier ondersteunend in werken, maar 

wordt niet als de oplossing ervaren voor problemen die gerelateerd zijn aan betrokkenheid. In 

hoofdstuk 2.3 zal hier dieper op in gegaan worden.  

 

In 2012 is er tussen bestuur ’11-’12 en Rik Verniers namens de alumni een convenant gesloten dat de 

procedure omschrijft die doorlopen moet worden om leden tot alumni te maken.8 Er is tevens een 

“gedragscode” beschreven om de rol van alumni ten aanzien van de leden te verduidelijken. Het 

alumnibeleid uit zich middels PUMA (Platform Utrechtse MUST Alumni) Inmiddels is er een 

trainingsbureau gerealiseerd door PUMA, dit is in handen van trainingscoördinator Ike Haasjes. In 

bestuursjaar ’12-’13 heeft het trainingsbureau al meerdere malen met succes verschillende 

trainingen aangeboden.  

Het alumnibeleid is gerealiseerd en om de binding tussen de vereniging en alumni omwille van de 

kennisdeling en continuïteit te blijven faciliteren is het van belang dat hier pro-actief aandacht aan 

wordt besteedt. De gevaren van de zogenaamde “vergrijzing “ waar over gesproken werd in het 

vorige strategische beleid kunnen hiermee gemakkelijk vermeden worden.9 PUMA is de verzekering 

dat de alumni toegankelijk blijven voor leden en dat het contact tussen de alumni gefaciliteerd 

wordt. PUMA is een initiatief wat positief is ontvangen door leden en alumni en onze contacten 

binnen de HU hebben aangegeven ook enthousiast te zijn over het platform. 

                                                           
8
 MUST-PUMA convenant 2012 

9
 Strategisch beleidsplan, de nieuwe maatstaf voor een proactieve medezeggenschapsvereniging, september 

2008, Utrecht, p. 9  

Het opzetten van een alumni beleid door de vereniging.  Behaald (in 2012) 

Professionalisering  Gedeeltelijk behaald  

Zorg voor continue professionalisering van de vereniging door het 

bestuur. 

Lopend proces 

Het herzien van de statuten en het Huishoudelijk reglement daar waar 

nodig om beter aan te sluiten bij de dagelijkse praktijk. 

HR is gewijzigd in 2009, statuten niet 

Het installeren van een Raad van Advies. Behaald in 2009 
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In de afgelopen jaren hebben de besturen van vereniging MUST veel gedaan aan professionalisering. 

De ambities waren hoog en sommige initiatieven hebben nog wat bijschaving nodig of zijn in handen 

van nieuwere besturen bijgesteld om aan te sluiten bij de hedendaagse praktijk. Een aantal 

voorbeelden waaruit duidelijk blijkt dat de vereniging zich is blijven ontwikkelen zijn: 

Á Het installeren van een RvA in 2008. 
Á Herzien van Huishoudelijk Reglement in 2009. In deze wijziging zijn procedures vastgelegd 

voor het vormen van een nieuw bestuur en het instellen van KCC en RvA leden.  
Á De website is in 2009 gestart en door de jaren heen is deze door verschillende besturen 

aangepast en veranderd. Inmiddels is de website in het beheer van een redactieteam wat in 
2012-2013 opgezet is.  

Á Opstellen van een algemeen overdrachtdocument “Frisse Start” (2011) 
Á Opstellen van MUST-PUMA Convenant ten behoeve van alumni beleid (2012) Dit beleid heeft 

de basis van de verenging versterkt, omdat hierdoor het contact tussen de leden en alumni 
gestimuleerd wordt.   

Á In 2012 is het declaratiebeleid van de vereniging flink aangescherpt om een betere financiële 
boekhouding te hanteren.  
 

Het MUST bestuur overlegt veelvuldig met Studentzaken. Hier heeft het bestuur een belangrijke 

gesprekspartner die waardevolle feedback kan geven over het functioneren van de vereniging, de 

medezeggenschap, maar ook over ontwikkelingen binnen de HU in het algemeen. Professionalisering 

is vooral in handen van het bestuur. Stilstand betekent achteruitgang en daarom is het doorgaans 

blijven ontwikkelen van de vereniging erg belangrijk.10  

 

Er is in de afgelopen jaren veel gewerkt aan overdracht voor bestuursleden. Er is niet uitvoerig 

gewerkt aan overdracht voor commissies of werkgroepen. Er zijn wel draaiboeken ontwikkeld voor 

activiteiten zoals MUSTweekend, deze zijn van waarde voor zowel bestuursleden als commissieleden. 

In bestuursjaar 2008-2009 is er veel aandacht besteed aan het evalueren en documenteren van de 

uitgevoerde acties en het opstellen van procedures en protocollen. In het jaarverslag 08-09 is een 

flinke lijst met dergelijke initiatieven te lezen.11 In bestuursjaar 2010-2011 is het overdracht 

document “Frisse Start” door secretaris Ike Haasjes opgesteld als basis voor de overdracht voor het 

                                                           
10

  Voor alle initiatieven die ondernomen zijn ten behoeve van de professionalisering verwijzen we u naar de 
jaarverslagen 2007-2008, 2008-2009, 2010-2011, 2011-2012.  
11

  Jaarverslag 2008-2009, p.11 

Het verder uitbouwen en onderhouden van een digitaal archief. Lopend proces  

Kennisborging en kennis ontwikkeling  Niet behaald  

Het opzetten en handhaven van kennisoverdrachtsbeleid voor het 

bestuur, commissies, IMO en werkgroepen. 

Behaald in geval van het bestuur, niet 

behaald voor commissies en werkgroepen 

Het IMO sterk positioneren als integraal overlegorgaan voor leden 

binnen de vereniging. 

Niet behaald  
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verenigingsbestuur.12 Het document voorziet in een omschrijving van de maandelijkse taken en 

terugkerende procedures en contacten waar het bestuur van MUST mee te maken heeft. Het 

document is door bestuur 2011-2012 aangepast om aan te sluiten bij de hedendaagse praktijk. In 

datzelfde bestuursjaar is de bestaande overdracht aangevuld met nieuwe activiteiten, procedures en 

draaiboeken en in eenzelfde format gezet om de overdracht overzichtelijk en werkbaar te maken.  

De reden waarom het IMO (Interfacultair MUST Overleg) beoordeeld is met “niet behaald”, is omdat 

het door de jaren steeds niet sterk gepositioneerd kon worden. In het jaar van bestuur 2008-2009 

hebben er 9 IMO’s plaatsgevonden. In het jaarverslag werd benadrukt dat onderzoek naar het 

verhogen van input van leden belangrijk was om de kwaliteit van de bijeenkomsten en het aantal 

deelnemers toe te laten nemen.  

Ten tijde van bestuur Hameleers (2010-2011) is er voor gekozen om het IMO open te stellen voor alle 

medezeggenschappers en niet slechts voor MUST leden.13 In dit jaar werd geconstateerd dat door te 

veel bijeenkomsten te organiseren de kwaliteit van de inhoud daalde en daarmee ook het aantal 

deelnemers. Het belang van terugkoppeling bleek ook uit het feit dat wanneer dit niet of slecht 

gedaan werd de IMO’s minder waarde hadden in de praktijk en het lastig bleek om goede ideeën die 

tijdens de bijeenkomsten ontstonden, te realiseren. In dat bestuursjaar is, mede naar aanleiding van 

het lastig realiseren van de uitwisseling in het IMO, een samenwerking met BPS aangegaan. Hier 

ontstond de HU College Tour.  

In bestuursjaar 2011-2012 heeft het IMO onder leiding van bestuurslid inhoudelijke zaken, Frank 

Quist, uitgewezen dat vraaggericht werken beter werkt dan aanbodgericht werken.14 Het uitnodigen 

van sprekers en het terugkoppelen van resultaten of uitvoeren van ontstane ideeën werden als 

succesfactoren ervaren. In het jaarverslag wordt gewezen op het belang van onderzoek naar de 

behoeften van leden en het versterken van het imago van inhoudelijke activiteiten om de slagkracht 

van het IMO te vergroten. 

Het niet behalen van een sterk gepositioneerd IMO betekent niet dat er in de afgelopen vijf jaar geen 

uitwisseling op het gebied van kennis heeft plaatsgevonden. In alle bestuursjaren zijn inhoudelijke 

activiteiten georganiseerd die uitnodigden tot uitwisselen van kennis en inzicht met betrekking tot de 

medezeggenschap. De vereniging heeft geleerd dat het IMO een middel is met als doel 

kennisuitwisseling en dat dit doel op verschillende manieren vormgegeven kan worden. Het opzetten 

en uitvoeren van het maandelijkse trainingstraject in bestuursjaar 2012-2013, het mede organiseren 

van de Ideale HU en de HU College Tour, het opzetten en implementeren van de MUST Masterclasses  

voor fractieleden van MUST zijn slechts enkele voorbeelden hiervan.  

 

 

 

 

 

                                                           
12

 Document Overdracht Bestuur Frisse start,  februari 2011 
13

 Jaarverslag 10-11, p.4 
14

 Jaarverslag 11-12, p. 19 
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De profilering van MUST heeft de afgelopen vijf jaar niet structureel door middel van de TOP 

plaatsgevonden, daarom is het doel “niet behaald”. De invulling van de TOP is tussen 2009 en 2011 

niet altijd geweest hoe het bedoeld was. Door omstandigheden waren er soms te weinig 

commissieleden of werd er vooral uiting gegeven aan de TOP door middel van posters en promo voor 

activiteiten binnen de vereniging. De profilering van vereniging MUST in het algemeen was hiermee 

niet gediend. Er zijn veel initiatieven genomen om de vereniging en de medezeggenschap te 

promoten en een groot deel hiervan waren successen waar we als vereniging trots op zijn, echter de 

TOP zou meer slagkracht hebben wanneer deze ingezet wordt waarvoor zij bedoeld is. Het uitdragen 

van het MUST gevoel. Door hier meer nadruk op te leggen zou het resultaat van de TOP en daarmee 

de profilering van de vereniging meer resultaat behalen. 

Het landelijk profileren van vereniging MUST heeft niet door middel van het ISO plaatsgevonden. Het 

landelijk profileren heeft ook geen prioriteit gehad voor de vereniging. De positie van MUST in 

Utrecht, en in het bijzonder op de HU, is nog niet een van zelfsprekend en daarom hebben de 

besturen van de afgelopen jaren zich vooral daarop geconcentreerd. Het contact met ISO is ook niet 

altijd gericht geweest op het landelijk profileren van de vereniging. Wel heeft de vereniging 

regelmatig gebruik gemaakt van het ISO pand voor AV’s en sollicitatiegesprekken. MUST besturen en 

fractieleden nemen  jaarlijks deel aan de inwerkweekenden van het ISO, maar ook aan die van het 

LOF/SOM (LSVb). Deze contacten bleken steeds van waarde voor het uitwisselen van ideeën en 

oplossingen voor problemen die in het gehele HO ervaren worden. 

 

De doelstelling koersbepaling is gedeeltelijk behaald. Niet alle jaren is er even veel aandacht 

uitgegaan naar het uitvoeren van de strategische doelstellingen, maar een deel ervan is wel behaald 

of er zijn stappen gezet om de doelstellingen te behandelen. Zo is er wel ieder jaar een jaarplan 

geschreven. Op basis van deze doelstelling wordt er nu een nieuw strategisch beleid opgesteld.  

Profilering  Gedeeltelijk behaald  

Door middel van het TOP de vereniging structureel profileren. Niet behaald  

Door actief te participeren binnen het ISO, MUST landelijk op de kaart 

zetten. 

Niet behaald  

Koersbepaling  Gedeeltelijk behaald  

Vasthouden aan de koers, missie en visie als geformuleerd in dit 

beleidsplan en uitdragen in de komende vijf jaar. 

Gedeeltelijk behaald  

Na vijf jaar een nieuw strategisch beleidsplan opzetten. In proces  

Het opstellen van een jaarplan per verenigingsjaar met de daarin 

geformuleerde doelstellingen en ambities voor dat jaar. 

Behaald 
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De samenwerking met externen is beoordeeld als “behaald”, omdat hier ieder jaar wel in zekere 

mate aan gewerkt is. De samenwerking met de HU heeft zich in de afgelopen vijf jaar geuit in het 

afstemmen van plannen en soms gezamenlijk uitwerken van initiatieven. Goede voorbeelden hiervan 

zijn de HU College Tour en de Ideale HU. Vereniging MUST levert met regelmaat studenten om zitting 

te nemen in klankbordgroepen of alumni die HU evenementen ondersteunen. Sinds 2011 is er een 

HU Community agenda overleg waarin de agenda’s van SG, BPS, CMR en MUST naast elkaar worden 

gelegd om proactief om te gaan met mogelijk overlappende initiatieven en daardoor efficiënter te 

opereren. Het contact met de HU is waardevol voor de vereniging, maar ook voor de HU. De 

vergaande samenwerking is in het MUST-HU koersgesprek wel benoemd als een concept dat 

voorzichtig behandeld moet worden, MUST mag niet haar autonomie, en daarmee haar kracht, 

verliezen door zich als een semi-stafdienst van de HU te gaan gedragen.15 De grenzen tussen BPS en 

MUST zijn de afgelopen jaren ook een aantal keer besproken. In het koers gesprek is geconcludeerd 

dat er duidelijke taken te onderscheiden zijn, maar dat de overlappende zaken in nauwe 

samenspraak afgestemd moeten worden. De relatie met BPS en studentzaken is positief. Doordat 

vaak overlegd wordt, kunnen plannen afgestemd worden en kan er aan een waardevolle relatie 

gewerkt worden tussen de HU en de vereniging. 

De inwerkweekenden van zowel ISO als LOF/ SOM (LSVb) worden bezocht door bestuur en 

fractieleden van MUST. Actieve deelname heeft in bestuursjaar 2011-2012 uiting gevonden in het 

instellen van een afgevaardigde, in persoon van Arie van Scheepen, om MUST te vertegenwoordigen  

bij de ALV’s van ISO. Regelmatig nemen fractieleden van de MUST CMR fractie deel aan de 

maandelijkse SOM bijeenkomsten sinds september 2012. De uitdaging voor de vereniging om niet 

continue het wiel opnieuw uit te vinden kan middels dergelijke contacten ondervangen worden. 

Kennisdeling met organisaties die ouder zijn, draagt bij aan de professionalisering van de vereniging. 

Er is de afgelopen jaren minder aandacht besteed aan de landelijke koepels dan vanuit de 

doelstelling beoogd was. De prioriteit van de vereniging lag vooral op profilering binnen de HU.  
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 Notulen 21 februari MUST-HU koersgesprek 

Samenwerking Externen  Behaald  

Verregaande samenwerking aangaan met de HU. Behaald  

Actief deelnemen aan de landelijke medezeggenschap  via het ISO. Gedeeltelijk behaald  
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Hoofdstuk 2 Trendanalyse Vereniging MUST 
 

Om een duidelijke koers voor de komende jaren vast te stellen, is het van belang om te definiëren 

wat de sterke en zwakke punten van Vereniging MUST zijn. Het identificeren van de behoeften van 

onze vereniging zal weer voor een nieuwe focus zorgen en het volgen van deze focus helpt onze 

organisatie zich verder te ontwikkelen.  

 

In het strategisch beleidsplan van 2007-2008 staat omschreven hoe Vereniging MUST als een schip 

rimpels achterlaat op water waar zij zich in voortbeweegt.16 Deze rimpels kunnen worden vertaald 

naar trends. Dit hoofdstuk is een weergave van de trends die in 2008 zijn geconstateerd en de 

nieuwe trends die sindsdien zijn ontstaan aan de hand van de koers die de vereniging in de afgelopen 

vijf jaar heeft gevaren. 

 

De trends in dit hoofdstuk zijn verdeeld over de drie belangrijkste uitdagingen die de vereniging zal 

moeten aangaan om een nog efficiëntere en succesvollere organisatie te worden en te blijven. Op 

basis van alle gesprekken die de afgelopen anderhalf jaar gevoerd zijn met leden, alumni, HU 

partners en externen zijn een drietal uitdagingen geïdentificeerd. De indeling van de uitdagingen is 

bepaald op basis van de impact die ze hebben op het functioneren van de vereniging. Iedere 

uitdaging bestaat uit meerdere factoren die aan het einde van de trendanalyse verwerkt zijn in een 

SWOT (hoofdstuk 3) aan de hand waarvan een aantal conclusies getrokken kunnen worden. Deze 

conclusies zijn de basis voor de strategische doelstellingen (hoofdstuk 4).  

 

2.1 Continuïteit  

Leden 

 

De continuïteit van de vereniging staat of valt met het ledenaantal en de inzet van de leden. De 

basissubsidie die de vereniging ontvangt van de HU heeft als één van de eisen dat MUST minimaal 

100 leden moet hebben. Er zijn verschillende factoren te onderscheiden die invloed hebben op de 

inzet en de betrokkenheid van leden.  

 

Het jaarlijks hoge verloop van de leden is relatief hoog. Ieder jaar studeren veel leden af. Er is dus 

continue behoefte aan nieuwe leden. Het imago van de medezeggenschap is ook een factor. Zolang 

de vereniging als doelgroep enkel studenten heeft die betrokken zijn bij hun onderwijs, maakt dit het 

moeilijker om nieuwe leden te werven aangezien deze groep studenten over het algemeen niet groot 

is.  

 

Binnen het hoger onderwijs en daarmee de HU zijn er een aantal veranderingen te onderscheiden. 

Binnen de HU wordt gewerkt aan 'de nieuwe medezeggenschap'. Hierbij zijn onder andere de CMR, 

BPS, OC Ambassade en een paar werkgroepen betrokken. Binnen het hoger onderwijs is het kabinet 
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bezig met het ontwikkelen en implementeren van nieuwe wetten en regels.. De exacte invloed van 

deze ontwikkelingen is niet goed te voorspellen, maar de verwachting is dat de nieuwe regels invloed 

zullen hebben op de tijd en inzet die studenten willen en kunnen besteden aan extracurriculaire  

 

activiteiten. Aangezien de medezeggenschap en MUST hier onder vallen kan dit een lagere instroom 

in de medezeggenschap, en daarmee een lage instroom in de vereniging, tot gevolg hebben. De 

nieuwe ontwikkelingen op het gebied van medezeggenschap zijn op het moment van schrijven nog 

onvoldoende duidelijk om concrete gevolgen van te voorspellen. Deze ontwikkelingen kunnen zowel 

positief als negatief uitvallen. Het aandachtspunt voor de vereniging is op dit punt dat deze externe 

ontwikkelingen aandachtig gevolgd worden. De vereniging heeft geen invloed op de ontwikkelingen 

in het hoger onderwijsveld, maar wel enige invloed op de nieuwe ontwikkelingen op het gebied van 

medezeggenschap binnen de HU. Daarnaast kan nagedacht worden over wat de vereniging kan doen 

als deze ontwikkelingen negatief uitvallen voor MUST. 

 

Naast de genoemde ledenaantallen is de inzet van leden van groot belang. Wanneer zij zich geen 

eigenaar van de vereniging voelen en niet actief participeren, zijn hoge ledenaantallen niet van 

waarde voor de organisatie. Zonder betrokken leden kan er geen borging zijn van de koers en 

daarmee ook niet van de continuïteit. Het werven van leden is dus niet het enige waar aandacht naar 

uit moet gaan. Het actief maken en houden van leden is cruciaal voor het voortbestaan van de 

vereniging. Dit kan gedaan worden door leden de meerwaarde van MUST constant te laten ervaren 

door middel van bijvoorbeeld trainingen, een toegankelijk netwerk, praktisch toepasbare adviezen 

en uitwisseling omtrent hun medezeggenschapswerk. Leden zullen meer betrokken zijn wanneer zij 

waardevolle ondersteuning op het gebied van medezeggenschap zullen ervaren. Paragraaf 2.3 

‘Binding’ (pagina 29) zal hier verder op in gaan.  

 

Financiële onafhankelijkheid 

 

De financiën van de vereniging bestaan hoofdzakelijk uit drie geldstromen: basissubsidie, eigen 

bijdragen en sponsoring. Het voortbestaan van de vereniging is op dit moment hoofdzakelijk 

afhankelijk van de basissubsidie van de HU. Er bestaat daarom de behoefte om minder afhankelijk te 

worden van de HU, zodat bij wijzigingen in de basissubsidie het bestaan van vereniging MUST niet in 

gevaar komt.  

 

Financiële onafhankelijkheid wordt door MUST op twee manieren gedefinieerd:  

1. Standaard meer inkomsten verwerven om daar de begrote uitgaven geheel/gedeeltelijk mee 

te dekken. 

2. De financiële reserves van de vereniging vergroten, voor het geval dat de basissubsidie 

verlaagd wordt (waarborgen continuïteit). 

 

Deze twee 'vormen' hebben een onderling verband. Door extra inkomsten te verwerven (1) waarmee 

de activiteiten van MUST gefinancierd kunnen worden blijft er, bij een gelijkblijvend 

activiteitenniveau en subsidieniveau, geld over dat gebruikt kan worden om de financiële reserves te 

vergroten (2).  
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In het bestuursjaar 2011  - 2012 is het continuïteitsplan ingezet om te werken aan het opbouwen van 

een financiële reserve. Sinds dat bestuursjaar wordt er per jaar € 500 gespaard. Hier wordt tevens 

rente over opgebouwd. In de komende jaren zal dit doorgezet worden en zullen er andere acties 

opgezet worden om aan beide vormen van financiële afhankelijkheid te werken. Tot op heden is er  

 

geen gebruik gemaakt van de mogelijkheid om contributie te heffen. Deze keuze is gemaakt, omdat 

er geen meerwaarde werd gezien in een dergelijke optie. Het gevaar dat er te veel leden zouden 

afvallen, omdat zij minder of niet actief zijn schatten deze besturen in als te groot. Naar verwachting 

is dit echter een onderwerp dat regelmatig besproken zal blijven worden binnen de vereniging. Het 

blijft een mogelijkheid om in de toekomst contributie te gaan vragen.  

 

Commissies en bestuur  

 

De continuïteit van commissies en het verenigingsbestuur blijven een lastig punt. Het is vaak 

voorgekomen dat een bestuur tegelijk wisselde met de leden van de commissies. Dit betekende dat 

ieder bestuursjaar alles bij nul moest beginnen. Dit is voor de continuïteit in het algemeen geen 

goede zaak. Op dit moment is er een groot aantal leden actief in de commissies. Dit is echter geen 

garantie voor de toekomst. In het verleden is het steeds lastig gebleken de commissies überhaupt te 

vullen. Het voorkomen van een totale “reset” in september lijkt voor nu een grote stap in de goede 

richting.  

 

Overdracht, inwerken en opleiden  

De overdracht is meer dan eens genoemd als een cruciaal onderdeel van het borgen van de 

continuïteit. In voorgaande jaren is veel aandacht uitgegaan naar het ontwikkelen en verbeteren van 

de overdracht voor bestuurders. Recent is besloten de sollicitatieprocedure te vervroegen, zodat een 

nieuw bestuur gedurende een aantal weken ingewerkt kan worden door het zittende bestuur. Deze 

ontwikkeling is niet getest, maar draagt hopelijk bij aan de borging van de continuïteit. Het is aan de 

bestuurders om dergelijke ontwikkelingen te evalueren en eventueel door te zetten.  

 

Voor commissieleden (ook wel 'commissiehelden' genoemd) is doorgaans geen overdracht. Dit werkt 

contraproductief. De vereniging zou er baat bij hebben om de autonomie van de commissieleden te 

vergroten. Dit kan gedaan worden door commissieleden op te leiden en te coachen in hun 

werkzaamheden, zodat het bestuur haar handen vrij heeft om meer aandacht te besteden aan de 

lange termijn koers van de vereniging, in plaats van bij te moeten springen op operationele taken. 

Een dergelijke situatie is alleen mogelijk wanneer er voldoende commissieleden zitting hebben in een 

commissie en zij ingewerkt zijn, zichzelf kunnen aansturen en gecoacht worden in hun 

werkzaamheden.  

 

Profielomschrijving commissies  

 

Autonomie van commissies is te realiseren op korte termijn, wanneer voldaan wordt aan het 

coachen en inwerken van de commissieleden. Het is echter ook belangrijk om tussen het bestuur en 
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de commissies duidelijk te definiëren wat de taken, verantwoordelijkheden en bevoegdheden zijn. 

Momenteel stelt het bestuur jaarlijks vast wat deze profielen inhouden. In het kader van continuïteit 

en duidelijkheid over wat een commissiewerk betekent, is het wellicht verstandig dit niet meer 

volledig te wijzigen op jaarlijkse basis. De huidige relatie tussen de verschillende bestuurders en de 

commissies is zichtbaar in het organogram (zie bijlage 1).  

 

Kennis en ervaringen   

 

Er is binnen de vereniging ruim 10 jaar ervaring en kennis aanwezig, die door de vele leden en alumni 

door de jaren heen is opgedaan. Nieuwe leden kunnen hier heel veel van leren. Binnen de 

vereniging, OC’s en raden wordt nog steeds met regelmaat gepoogd het wiel opnieuw uit te vinden 

omdat leden en andere medezeggenschappers deze schat aan informatie niet (op tijd) weten te 

vinden. 

 

Archief 

 

Een hele tastbare vorm van het opslaan van kennis en ervaring is het archief van de vereniging. In het 

archief worden allerlei beleidsstukken, notulen, evaluaties, hand- en draaiboeken, en 

overdrachtsdocumenten opgeslagen. Door de jaren heen zijn er veel stukken geschreven en is er veel 

gedocumenteerd.  De inhoud van het archief was daardoor niet meer overzichtelijk. In bestuursjaar 

2008-2009 is er op SharePoint een archiefstructuur opgezet. In de daarop volgende jaren is er echter 

weinig met SharePoint gewerkt, waardoor het archief verspreid is geraakt over verschillende soorten 

plaatsen. Dit maakt een archief nogal kwetsbaar.  

 

Het archief is in bestuursjaar 2012-2013 geherstructureerd. Het is aan de komende besturen om dit 

archief volgens de gekozen structuur aan te vullen. Omdat uit het verleden ook gebleken is dat een 

herstructurering van archief geen garantie is dat het in de toekomst bijgehouden zal worden, ligt hier 

een taak voor de leden om het bestuur verantwoordelijk te houden voor het bijhouden van een 

ordelijk archief. Op dit moment is het archief beperkt toegankelijk voor personen anders dan het 

bestuur. Het is daarom lastig om toe te zien op het ordenen van het archief door leden. 

 

Met het oog op het mogelijk autonomer functioneren van de commissies, zouden meer mensen 

toegang kunnen krijgen tot (delen van) het archief. Dit is namelijk een bron van informatie en 

inspiratie, die te weinig gebruikt wordt. Ondanks dat er vele relevante document voor het oprapen 

liggen in het archief. Door het openstellen van het archief voor meer gebruikers wordt de leden de 

mogelijkheid geboden om hier gebruik van te maken. Een risico is natuurlijk dat het archief daardoor 

juist minder ordelijk wordt. Het is de taak van de komende besturen hier een balans in te bewaren.  

 

Up to date houden van reglementen en procedures. 

 

Een randvoorwaarde voor continuïteit van beleid, is dat de reglementen, procedures en andere 

formele zaken up to date gehouden worden. Zo is het Huishoudelijk Reglement (HR) toe aan een 

grondige update. Een belangrijk document als de statuten hoeft minder vaak geüpdate te worden, 
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maar moet wel regelmatig geëvalueerd worden. Een jaarlijkse evaluatie van de geldende 

reglementen en indien nodig het bijstellen daarvan is daarom gewenst. 

 

Zo is de BAC (Benoemings Advies Commissie)procedure toe aan een update. In de loop der jaren is 

veel aan deze procedure gewijzigd, waardoor de verschillende procedures nu door elkaar dreigen te 

lopen. Hierdoor wordt het risico op fouten en misverstanden vergroot. Procedures moeten idealiter 

geen vraagstukken zijn, maar gemakkelijk toegankelijk en uitvoerbaar door overzichtelijke weergave 

in de reglementen, het archief en/ of mogelijk in de Wiki.  

 

 

MUST Wiki 

Een oplossing voor het inzichtelijk maken van het verenigingsarchief ten behoeve van de 

kennisdeling is het opzetten van een Wiki. In het verenigingsoverleg van november 2013 hebben de 

leden stellig aangegeven dat dit initiatief gerealiseerd moet worden.17 In bestuursjaar 2011-2012 is 

het idee naar voren gekomen en in bestuursjaar 2008-2009 is hier zelfs al eens een begin aan 

gemaakt, het is echter nooit doorgezet. Op het moment van schrijven zijn al een aantal mensen bezig 

om de nodige stappen te zetten om de MUSTwiki te realiseren.  

 

 

Platform Utrechtse MUST Alumni 

 

Een groep mensen die van onschatbare waarde zijn voor het uitwisselen en overdragen van kennis 

en ervaringen omtrent de vereniging, zijn de MUST alumni. In bestuursjaar 2010-2011 is een 

buddysysteem bedacht Met als doel om leden aan alumni te koppelen en zo een coachingstraject op 

te zetten. Helaas is dit idee niet ten uitvoer gebracht. Het plan om alumni in te zetten voor de 

ontwikkeling van de leden is echter niet losgelaten. De afgelopen jaren hebben alumni steeds een rol 

op zich genomen wanneer er grote projecten zoals MUST weekend georganiseerd moesten worden. 

Formeel was er lange tijd geen alumni beleid of afspraak tussen alumni en leden over de wijze 

waarop uitwisseling van kennis en ervaringen plaats zou vinden.  

 

PUMA (Platform Utrechtse MUST Alumni) is een initiatief van Rik Verniers en is in 2011-2012 gestart. 

Alumni zijn mensen met veel ervaring en kennis die zij graag delen met nieuwe leden. Het is voor de 

vereniging de uitdaging om de alumni de leden zo samen te brengen dat de kennisuitwisseling 

gestimuleerd wordt. PUMA zorgt er ook voor dat alumni onderling verbonden blijven en daardoor 

ook met de vereniging. In bestuursjaar 2012-2013 heeft PUMA haar eigen trainingsbureau opgezet. 

PUMA verzamelt de aanwezige kennis en biedt deze vervolgens aan bij de vereniging. Zo is er in 

februari 2013 een kort inwerktraject voor de nieuwe CMR-MUST Fractie opgezet met behulp van 

alumni fractieleden.  

 

Het contact met alumni is nu nog sporadisch en voornamelijk via het trainingsbureau. Er is echter 

meer te halen uit het contact met de alumni. De komende jaren zou de vereniging deze kansen in 
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kaart moeten brengen en hier actie op moeten ondernemen om MUST verder te ontwikkelen als 

autoriteit op het gebied van medezeggenschap.  

 

Beleid en implementatie 

 

Continuïteit van opgesteld beleid is voor MUST een probleem. In de afgelopen vijf jaar is er veel 

beleid geschreven over allerlei zaken. Deze stukken worden echter niet door elk bestuur gebruikt, 

waardoor opgesteld beleid niet structureel wordt nageleefd. Een ander probleem is dat beleid, nadat  

 

het ingestemd wordt door de leden, niet meer gecontroleerd wordt. Het aanpakken van dit 

probleem kan op twee manieren.  

 

1.  Beter overdragen en bewaren  

 

Wanneer een bestuurslid of commissielid, maar ook zeker leden, op de hoogte zijn van bestaand 

beleid kan hier rekening mee gehouden worden. Bestuur en commissieleden kunnen handelen naar 

ingesteld beleid en leden kunnen het bestuur verantwoordelijk houden voor het uitvoeren van dit 

beleid. De overdracht van besturen en commissies speelt hierin een rol. Het informeren van leden 

van bestaand beleid is een taak van het bestuur, maar van leden mag ook verwacht worden dat 

wanneer deze informatie beschikbaar is dat zij deze proactief benaderen. In het verleden is echter 

gebleken dat ondanks goede intenties een goede en volledige overdracht geen garanties geven voor 

het naleven van beleid.  

 

2. Betere controle door de AV 

 

Met het oog op het borgen van continuïteit is er een grote rol weggelegd voor de AV. Deze bestaat 

uit zowel leden als alumni, maar leden hebben stemrecht en doorgaans “voorrang” in de AV.  De AV 

heeft de macht en middelen om de continuïteit van het opgestelde beleid te controleren en het 

bestuur op de vingers te tikken als dat, naar mening van de AV, onvoldoende gebeurd. De 'scherpte' 

van de AV heeft de afgelopen tien jaar gefluctueerd, het ene jaar was men kritischer dan het andere 

jaar.  

 

In het verenigingsoverleg van maart 2013 hebben de meeste van de aanwezige leden aangegeven 

voor het instellen van een Raad van Toezicht (RvT) te zijn om het ten uitvoer brengen van de 

strategische doelen te waarborgen. 18 Uit verdere gesprekken met ander leden, alumni en externen is 

gebleken dat dit idee niet altijd breed gedragen wordt. In bestuursjaar 2011-2012 is een voorstel 

gedaan om een RvT in te stellen. De leden waren toen sterk verdeeld over de invulling van het 

voorstel.19 De toen aangevoerde argumenten waren toen dat het werkelijke probleem niet perse bij 

het uitvoeren van het strategisch beleid ligt, maar bij de betrokkenheid en de scherpte van de AV en 

daarmee haar individuele leden. In die zin zou een RvT symptoombestrijding zijn en ligt de oplossing 
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in het activeren van de AV. Daarbij hoeft het instellen van een formeel orgaan dat de voortgang van 

de strategische koers bewaakt niet per definitie een RvT te zijn. 

 

Om gehoor te geven aan het geluid van de leden die aanwezig waren op het VO in maart 2013 zal er 

onderzoek gedaan moeten worden naar de voor- en nadelen van het instellen van een RvT. Het 

bespreken en onderzoeken van de taken, bevoegdheden en verantwoordelijkheden zijn hierbij ook 

van belang.  

 

 

2.2  Profilering/positionering  

 

De uitdaging op het gebied van profilering/positionering omvat het helder neerzetten van de 

vereniging ten behoeve van ledenwerving, maar ook het onderhouden van externe contacten. Het is 

een taak van de vereniging om zowel binnen de vereniging als naar externen duidelijk te 

communiceren over hoe de vereniging in elkaar steekt en waarom zij van waarde is voor de 

medezeggenschap, het onderwijs, maar ook de HU als organisatie. Het uitdragen van wat MUST is en 

doet is belangrijk om verwarring te voorkomen. Er ligt hier een belangrijke taak voor TOP (Team 

Overdracht Passie) om de profilering van vereniging MUST te waarborgen middels voorlichting etc.  

 

Het misverstand dat Vereniging MUST met haar lijsten en fracties in de medezeggenschap een 

politieke partij zou zijn of een politieke kleur zou hebben is veel gehoord en lastig weg te nemen. De 

platformfunctie die MUST uit zou moeten dragen, wordt hierdoor ondermijnd. Tijdens het VO van 

februari 2013 (“jouw ideale MUST”) is aandacht besteed aan wat MUST betekent voor de leden.20 In 

de vorm van lego moesten zij weergeven hoe MUST “er uit ziet”. De meest genoemde zaken zijn de 

combinatie tussen inhoud en gezelligheid, de netwerkfunctie en de vrijheid om je te ontwikkeling 

vorm te geven binnen de vereniging en de medezeggenschap. Uit de enquête van januari 2013 kwam 

naar voren dat MUST zich meer moet profileren als autoriteit en hetzelfde kwam uit het 

koersgesprek tussen BPS, SG en CMR.21 De verwarring met de taken van BPS zijn volgens het 

koersgesprek voornamelijk te ondervangen door voortdurend in gesprek te blijven en de activiteiten 

omtrent medezeggenschap onderling af te blijven stemmen. Vereniging MUST kan zich binnen de HU 

positioneren als de plek waar medezeggenschappers extra ondersteuning kunnen krijgen en hun 

enthousiasme verder kunnen uiten door actief deel te nemen aan de vereniging naast hun 

medezeggenschapwerkzaamheden.  

 

De profilering van de vereniging hangt nauw samen met de missie en visie. Uit de gesprekken en VO's 

kan geconcludeerd worden dat deze nog steeds geldt voor wat MUST doet. “Het verenigen, 

faciliteren en creëren van proactieve studenten met passie voor hun studieomgeving ten behoeve van 

de medezeggenschap.’’ 
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Externe communicatie en samenwerking met externen 

 

Het strategisch plan van 2007-2008 had als doelstelling om de samenwerking met externen als ISO te 

gebruiken voor het landelijk profileren van MUST. In hoofdstuk 1 is te lezen dat dit niet altijd actief 

gedaan is. Dit jaar gaven ISO, maar ook VIDIUS en SOM, aan beter op de hoogte willen zijn wat 

vereniging MUST bezighoudt om hierbij raakvlakken te onderscheiden en eventuele samenwerking te 

realiseren. Dit is een duidelijk signaal waar MUST mee aan de slag moet. Het informeren van partners 

draagt immers bij aan de profilering van MUST bij huidige externe partners en potentiële partners. In 

het verleden is er voornamelijk gebruik gemaakt van een website die inzichtelijk was voor externen. 

Later zijn hier sociale media bijgekomen die bijdragen aan het terugkoppelen van informatie aan 

leden, maar ook MUST onder de aandacht hebben kunnen brengen bij externen.  

 

De mate waarin besturen er voor kiezen om samen te werken met externen is uiteraard afhankelijk 

van de behoeften en prioriteit van de vereniging. Het bestuur neemt hierin besluiten waardoor dit 

per jaar kan verschillen. Bestuur 2012 - 2013 heeft aan de hand van de ontworpen behoeften 

piramide (MUST-low) ervoor gekozen om minder aandacht te besteden aan externen en meer 

aandacht te besteden aan het op orde brengen van de interne processen.22 Wanneer deze processen 

voldoende op orde zijn kan er meer aandacht besteedt worden aan externe partners en 

samenwerkingsverbanden. Hier liggen kansen voor de toekomst, samen kun je nu eenmaal meer 

bereiken dan alleen.  

 

 

Brede vertegenwoordiging en grote diversiteit  

 

Doordat de vereniging zich niet alleen op een bepaalde geleding, vakgroep of faculteit richt, heeft 

MUST veel verschillende studenten met verschillende specialiteiten in huis. Deze kennis en kunde 

kan ingezet worden voor de medezeggenschap, maar ook zeker voor de vereniging zelf. De 

vereniging profiteert van deze diversiteit door deze effectief te verbinden met wat de vereniging 

nodig heeft. Het inzetten van leden op hun sterke punten is in het verleden succesvol gebleken. Om 

dit te kunnen doen is het belangrijk om te weten wat de sterke kanten van de leden zijn. De grote 

diversiteit is een kracht waar MUST trots op mag zijn, maar het is tegelijk ook een uitdaging om dit 

optimaal te gebruiken.  

 

Doordat MUST al langer bestaat heeft zij zich breed kunnen verankeren in de HU.  De leden 

vertegenwoordigen alle faculteiten en zijn vaak op hun eigen faculteit actief in verschillende 

geledingen en werkgroepen. Via het netwerk wat Vereniging MUST heeft, zijn een groot deel van de 

studenten in klankbordgroepen op de HU lid van MUST. Wanneer de stafdiensten in het 

bestuursgebouw studenten nodig hebben, wenden zij zich vaak tot MUST. Dit genereert 

naamsbekendheid. Het feit dat MUST actief ingeschakeld wordt om te helpen bij projecten van 

diverse aard geeft aan dat de meerwaarde van MUST ook door de HU stafdiensten op waarde wordt 

geschat.  
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άLƴ нлмм ƛǎ ƎŜǎǘŀǊǘ ƳŜǘ Ŝƴ ƎǊƻǘŜ ǾŜǊƴƛŜǳǿƛƴƎǎǎƭŀƎ ƛƴ ŘŜ ƳŜŘŜȊŜƎƎŜƴǎŎƘŀǇ ǿŀŀǊƳŜŜ ǿƻǊŘǘ ōŜƻƻƎŘ ŜŜƴ ƴƻƎ 

grotere studentparticipatie te bereiken, ook onder de deeltijd en master-studenten. Een belangrijke partner 

voor het college van bestuur hierin is MUST, de bloeiende vereniging Medezeggenschap Utrechtse Studenten 

ǿŀŀǊƛƴ ǾŜŜƭ ǎǘǳŘŜƴǘŜƴ Ŝƴ ŀƭǳƳƴƛ ŀŎǘƛŜŦ ȊƛƧƴΦέ23 

 

 

Ervaring met succesprojecten   

 

Vereniging MUST heeft de afgelopen jaren haar meerwaarde laten zien door middel van de mede 

organisatie van projecten zoals de Ideale HU en de College Tour. Andere projecten die op kleinere 

schaal plaatsvinden, worden vaak geïnitieerd door MUST leden. Een ander initiatief waar de 

vereniging trots op is, is de oprichting van PUMA en het trainingstraject dat daar uit voortvloeit. Een 

groot deel van de trainers op de Spring Course, die BPS organiseert, zijn MUST leden of alumni.  

 

Deze projecten laten zien dat MUST leden creatieve, ondernemende en proactieve studenten zijn. 

Het ondersteunen van deze projecten of het aansporen van ideeën van leden is een waardevol 

aspect van de meerwaarde van MUST en een van de belangrijkste kerntaken: het ondersteunen van 

de medezeggenschap.  

 

 

Prestatieakkoord en Nieuwe Medezeggenschap HU 

 

Nieuwe ontwikkelingen als ‘de nieuwe medezeggenschap' en het prestatieakkoord dat de HU met het 

ministerie heeft gesloten kan MUST gebruiken voor haar profilering. Eén van de doelen in het 

prestatieakkoord is om "in 2015 80% van de medezeggenschapsorganen gevuld te hebben"24. De 

ervaring en kennis die MUST heeft op het gebied van medezeggenschap kan hiervoor ingezet 

worden. In het proces van het ontwikkelen van een nieuwe medezeggenschapstructuur heeft MUST 

al vaak meegedacht en bijeenkomsten georganiseerd voor alle medezeggenschappers ter informatie 

over de plannen die straks wellicht ten uitvoer worden gebracht.  

 

Deze inzet kan bijdragen aan de profilering/positionering van MUST. MUST staat in verschillende 

jaarverslagen van de HU te boek als een succesvolle organisatie met goede resultaten. Het College 

van Bestuur spreekt altijd positief over de vereniging tijdens bijeenkomsten zoals de oploop voor 

studentenbesturen en de jaaropening. MUST heeft de functie van een “paradepaardje” voor de HU. 

De HU is – in hbo land – uniek in de energie die zij in medezeggenschap steekt. Daarnaast is MUST 

nog steeds de enige medezeggenschapvereniging in het land. Deze positie moet onderhouden 

worden, want het imago van een paradepaardje is vergankelijk. Het versterken van dit imago is van 

waarde om de positie van MUST binnen de HU te blijven garanderen.  

 

                                                           
23

 Prestatieakkoord Hogeschool Utrecht, p.7. 
24

 Prestatieakkoord Hogeschool Utrecht, p. 8. 
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ά5Ŝ I¦ ǎǘǊŜŜŦǘ ŜǊ ƴŀŀǊ ŘŜ ōŜǘǊƻƪƪŜƴƘŜƛŘ Ǿŀƴ ǎǘǳŘŜƴǘŜƴ ōƛƧ ŘŜ ƘƻƎŜǎŎƘƻƻƭ ƴƻƎ ǾŜǊŘŜǊ ǘŜ ǾŜǊǎǘŜǊƪŜƴΦ Indicator 

hiervoor is het realiseren van een bezettingsgraad van tenminste tachtig procent van alle studentzetels in de 

medezeggenschap en opleidingsŎƻƳƳƛǎǎƛŜǎ ƛƴ нлмрΦέ
25

 

 

Verkiezingen 

 

Het profileren van vereniging MUST zou van nature voornamelijk tijdens de verkiezingen tot uiting 

moeten komen. Het is hèt moment in het jaar waarop zij zich ook grotendeels op studenten kan 

richten die niet actief zijn in de medezeggenschap. De profilering van MUST is rond de jaarlijkse 

medezeggenschapsverkiezingen de afgelopen jaren wisselend geweest. In bestuursjaar 2008-2009 is 

er veel aandacht besteed aan de verkiezingen. De HU heeft dat jaar een opkomst van ca. 10% 

gerealiseerd.26 In bestuursjaar 2011-2012 is de nadruk gelegd op het persoonlijk benaderen van 

studenten om zich kandidaat te stellen en ook dit bleek effectief te zijn.27 De evaluaties van het 

succes van deze actie zijn later helaas niet meer gebruikt. In bestuursjaar 2012-2013 is een team 

opgesteld om deze en nieuwe informatie te verwerken tot een ijzersterk verkiezingsplan dat 

opgenomen kan worden in het archief en bedoeld is voor hergebruik. Om te slagen zal dit plan 

voorzien moeten worden van een duidelijke planning, taakverdeling en afstemming met de 

projectleider HU verkiezingen.  

 

 

VIP 

 

Inhoud is waarschijnlijk het belangrijkste waar 

vereniging MUST zich mee moet profileren. Zoals 

eerder genoemd hebben gesprekspartners binnen 

en buiten de HU aangegeven dat dit hetgeen is wat 

MUST heeft opgebouwd en wat haar sterk maakt. 

Door de brede vertegenwoordiging van de leden 

heeft de vereniging zicht op vrijwel alle 

ontwikkelingen binnen de HU maar ook buiten de 

HU. De profilering als dé ervaringsdeskundige op 

het gebied van medezeggenschap binnen de HU is 

een sterke profilering/positionering die geen enkele 

andere organisatie kan evenaren. 

 

VIP (Verenigings Inhoudelijk Platform) is de 

inhoudelijke commissie van de vereniging. Onder 

leiding van de bestuurder inhoudelijke zaken houdt 

zij zich bezig met de uitwisseling van 

medezeggenschap kennis en ervaringen binnen de 

                                                           
25

 Idem, p.8 
26

 Jaarverslag 08-09, p.7 
27

 Jaarverslag 11-12, p.27 

figuur 1. 1 Het MUST-gevoel volgens oud-bestuurder 
en alumnus Johnny van de Vliert 
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vereniging, het trainen en coachen van de leden, het faciliteren van inhoudelijke discussies en meer. 

VIP organiseert regelmatig activiteiten in samenwerking met partners zoals BPS en de CMR. Door een 

stevige dosis inhoud kan MUST zich meer en meer presenteren als autoriteit op het gebied van 

medezeggenschap. Dit zorgt ervoor dat zij trouw blijft aan haar missie.  

 

 

TOP 

 

TOP (Team Overdracht Passie) is opgericht om het MUST-gevoel te promoten en studenten binnen 

en buiten de medezeggenschap voor te lichten over vereniging MUST en wat zij voor de 

medezeggenschap kan betekenen. (zie afbeelding 1.1) Het uitdragen van de missie en visie naar 

studenten, ligt dus bij TOP. Zoals omschreven in hoofdstuk 1 is het in de jaren dat TOP bestaat niet 

altijd op deze manier ingevuld. De taak van TOP wordt onderschat. Wanneer profilering een 

probleem blijkt, kan het niet anders dan dat TOP niet naar behoren functioneert. Het is van belang 

dat de vereniging nadenkt over een duidelijk functieprofiel voor TOP en dit uitvoert, zodat de 

profilering en positionering van vereniging MUST structureel uitgedragen wordt.  
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2.3 Binding en betrokkenheid  

 

Bij de uitdaging “continuïteit” in dit hoofdstuk is binding en betrokkenheid al kort behandeld. De 

inzet van leden wordt in grote mate beïnvloed door de ervaren binding met de vereniging. Door de 

jaren heen zijn duidelijke golfbewegingen te zien in de mate van betrokkenheid bij de vereniging. 

Wanneer we dit vergelijken met de tijdlijn van favoriete MUST momenten van de Nacht van de 

Nostalgie van vrijdag 29 juni 2012 vergelijken dan zien we een clusteringen van favoriete MUST 

momenten tussen 2007 en 2009 en vanaf eind 2011. Er is een correlatie tussen deze golfbeweging en 

de jaarverslagen te vinden. Deze jaren zijn er breed gedragen initiatieven, zoals het strategisch plan 

in 2008 en de succesvolle verkiezingen in 2009 en de herintroductie van de wekelijkse borrel in 

bestuursjaar ’11-‘12 van de grond gekomen die Vereniging MUST een zetje in de rug hebben gegeven 

op het gebied van saamhorigheid en eigenaarschap. Activiteiten, zowel inhoudelijk als gezellig, 

trekken steeds meer deelnemers. Dit gevoel zou vastgehouden moeten worden.   

 

Binnen het onderwerp ‘binding en betrokkenheid’ zijn een aantal subonderwerpen te onderscheiden.  

 

 

TOP en MAC  

 

Zowel de TOP als de MAC hebben affiniteit met het onderwerp binding. Het verschil tussen beiden is 

dat de TOP het MUST gevoel uitdraagt en zich richt vooral op de profilering van de vereniging. De 

manier waarop MUST geprofileerd wordt heeft invloed op de binding en betrokkenheid. Dit kan de 

profilering van de doelen van de vereniging omvatten, maar ook wat de sfeer binnen de vereniging 

is. De TOP speelt hier een rol in. Deze rol is minder tastbaar dan die van de MAC.  

 

De MAC bedenkt en organiseert gezellige activiteiten voor leden en alumni. De sfeer die daar 

ontstaat is hoe de aanwezigen deze neerzetten. Het MUST gevoel wordt niet expliciet vormgegeven 

op dergelijke activiteiten.  

 

In het verleden is gebleken dat ondanks deze onderscheiding de MAC en TOP soms verward worden 

of dat TOP enkel de promotie van MAC evenementen op zich neemt en zich niet meer bezighoudt 

met de profilering van de vereniging. Wanneer binding en betrokkenheid een probleem vormen voor 

de vereniging is het zaak dat de TOP sterk staat.  

 

 

Vriendschap van leden onderling  

 

Doordat leden dezelfde interesses en/of doelen hebben en elkaar vaak ontmoeten, ontstaan 

vriendschappen die bijdragen aan de betrokkenheid met de vereniging. Hoewel de vereniging wat 

betreft de betrokkenheid in de laatste vijf jaar met pieken en dalen te maken heeft gehad, lijken de 

vriendschappen datgene te zijn wat de opkomst blijft garanderen. De afgelopen jaren heeft dit 

mogelijk ervoor gezorgd dat in tijden waarin de opkomst lager was, er alsnog  sprake kon zijn van een 

minimale betrokkenheid. De vereniging bleef voortbestaan. De vriendschappen zijn  een bijzonder 

visitekaartje voor MUST. Leden die zich hebben aangesloten in de afgelopen jaren hebben 
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aangegeven dat de onderlinge verbondenheid binnen MUST een belangrijk argument was voor hun 

lidmaatschap.28  

 

De sfeer die Vereniging MUST kan bieden is grotendeels afhankelijk van haar leden. De 

vriendschappen sluiten zij zelf, maar de omgeving waarbinnen dit plaatsvindt is waar de 

verenigingsstructuur en haar activiteiten invloed op hebben. De aandacht voor leden en hun 

behoeften binnen de vereniging zijn een belangrijk aspect voor het behoud van deze succesfactor.  

 

 

MUST fracties  

 

De binding en betrokkenheid van de verschillende aan MUST gerelateerde fracties is al jaren 

wisselend. De fracties zijn wel gelieerd aan de vereniging, maar hoeven geen verantwoordelijkheid af 

te leggen aan de AV. De relatie tussen de CMR MUST fractie en het verenigingsbestuur is wel een 

belangrijke verbinding die onderhouden zou moeten worden. Het is een directe link met HU brede 

inhoudelijke zaken en actualiteiten. Het onderhouden van dit contact is van belang voor het 

terugkoppelen van resultaten aan leden, maar ook voor het monitoren van de CMR MUST fractie en 

zo nodig ondersteuning te bieden in de vorm van training, coaching of het leveren van inhoudelijke 

informatie uit het archief of landelijke koepels.  

 

Het faciliteren van OC MUST leden en CMR MUST fracties heeft vaak de focus gehad, de FMR MUST 

fracties lijken de afgelopen jaren steeds meer buiten de boot te vallen. Het IMO werd in het 

strategisch plan van 2007-2008 werd genoemd als een kern van MUST om ook deze MUST leden te 

faciliteren.29 Het IMO als middel wordt niet meer gebruikt, maar dat neemt niet weg dat het doel 

voor FMR MUST fracties niet behaald hoeft te worden. Het is een aandachtspunt voor de vereniging 

om àl haar fractieleden te faciliteren, ondersteunen en te binden. Wanneer zij dit niet kan 

waarmaken houdt zij zich niet aan haar missie.  

 

 

PUMA 

 

Het blijven binden van de alumni aan de vereniging is om veel redenen belangrijk. Zoals eerder in 

relatie tot continuïteit is genoemd hebben alumni veel kennis en ervaring in huis die zij aan de 

vereniging terug kan geven, bijvoorbeeld als trainer via het trainingsbureau. alumni kunnen 

terugkijken op meerdere jaren MUST en hebben daardoor een ander perspectief op de 

ontwikkelingen binnen de vereniging. Het binden van de alumni aan de leden en onderling, draagt bij 

aan een gemeenschappelijk gevoel van eigenaarschap.  

 

  

                                                           
28

 Enquête Ideale MUST januari 2013 
29

 Strategisch beleidsplan, de nieuwe maatstaf voor een proactieve medezeggenschapsvereniging, september 
2008, Utrecht, 27    
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Hoofdstuk 3  SWOT analyse en conclusies trendanalyse  

3.1 SWOT  

 

De SWOT is een schematische weergave van de beschreven trends uit het voorgaande hoofdstuk.  

 

Het onderdeel 'zwaktes' uit de SWOT (W - Weaknesses) wordt gezien als een uitdaging, als zaken om 

aan te werken. Daarom is voor de bewoording 'uitdagingen' gekozen in plaats van 'zwaktes'. Bij de 

onderdelen kansen (O - Opportunities) en bedreigingen (T - Threats) is er voor gekozen om 

'potentiële' er bij te vermelden, aangezien een aantal zaken die vermeld staan een potentiële kans 

en/of bedreiging zijn. De sterke punten en de uitdagingen zijn interne zaken, de (potentiële) kansen 

en bedreigingen zijn externe zaken.  

 

Sterke punten zijn zaken die MUST zou moeten behouden. De uitdagingen zijn zaken waar MUST nog 

aan moet werken, zaken die aandacht behoeven om een sterkte van te maken. De (potentiële) 

kansen zijn zaken die MUST aan zou moeten grijpen en uit zou moeten buiten. De (potentiële) 

bedreigingen zijn zaken die MUST moet monitoren en zover mogelijk om in moet spelen om de 

gevolgen van de bedreigingen zoveel mogelijk te beperken.   
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3.2 Conclusies trendanalyse  

 

Geconcludeerd kan worden dat er een aantal zaken in het oog springen: 

 

1. Er is behoefte aan een duidelijke profilering/positionering van MUST, zowel intern als extern; 

2. De TOP komt zowel bij continuïteit, profilering als binding terug als een belangrijke 

commissie; 

3. De vereniging heeft een hoge financiële afhankelijkheid van de HU, dit vinden de leden 

onwenselijk; 

4. De continuïteit van het bestuur en de commissies blijft aandacht behoeven;  

5. Binding met leden en specifiek de MUST fracties in samenwerking met PUMA blijft een 

aandachtspunt;  

6. De inhoudelijke peiler van MUST krijgt steeds meer aandacht en draagt zichtbaar mee aan de 

profilering/positionering van MUST; 

7. Het wiel wordt spreekwoordelijk nog te vaak opnieuw uitgevonden, dit is zonde van de tijd 

en energie die daarin gestoken wordt. 
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Hoofdstuk 4 Strategische doelstellingen  
 

Aan de hand van de trendanalyse en de SWOT analyse zijn de strategische doelen in dit hoofdstuk 

geformuleerd.30 De volgorde van de doelen is geen weergave van prioriteit van de doelen. De doelen 

zijn zo specifiek mogelijk gemaakt, voor zover een strategische doelstelling specifiek kan zijn. In 

hoofdstuk 5 'Implementatie en governance' zal hier verder over gesproken worden.  

 

1. In elk jaar tot en met 2018 organiseert MUST een variatie aan inhoudelijke activiteiten die 

aansluiten bij de behoeften van de leden die op dat moment relevant zijn.   

 

2. In elk jaar tot en met 2018 wordt jaarlijks proactief en structureel binding gefaciliteerd 

tussen en leden en alumni, ten behoeve van hun professionele netwerk en kennisdeling/ 

borging.  

 

3. In 2018 heeft MUST een orgaan, dat de secretaris in het bijzonder, maar ook de overige 

bestuursleden en uitvoerende geledingen van de vereniging ondersteunt in hun secretariële 

en administratieve taken.  

 

4. Vanaf het bestuursjaar 2013 - 2014 worden minimaal jaarlijks de vastgestelde procedures en 

reglementen geëvalueerd om te bepalen of deze geüpdate moeten worden. 

 

5. In 2018 heeft de TOP een hoofdrol in het werven van leden en het creëren van 

naamsbekendheid naar de buitenwereld.  

 

6. Ten tijde van het ingaan van de volgende meerjarige basissubsidie (2016) heeft de vereniging 

een financiële buffer die de vereniging in staat stelt een jaar lang voor te blijven bestaan in 

het geval dat de basissubsidie wegvalt. (€ 3.00031).  

 

7. In 2018 is het bestuur meer strategisch dan operationeel bezig en worden commissieleden 

proactief aangetrokken, ingewerkt en gecoacht voor operationele doeleinden.  

 

8. In 2018 worden de doelen, bereikte resultaten en successen van de vereniging proactief 

gecommuniceerd binnen en buiten de HU met als doel het aantrekken van nieuwe leden, 

partners en sponsoren. 

 

9. In 2018 zijn de contacten met externen versterkt met als doel het stimuleren van de 

onderlinge kennisdeling en samenwerking.  

 

  

                                                           
30

 Notulen VO april 2013  
31

 Benodigd bedrag naar mening van het bestuur '12/'13 bij verminderde activiteiten  
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Hoofdstuk 5 Implementatie en governance  
 

De ervaring leert dat het enkel opstellen van doelen of beleid zich niet direct vertaalt naar tastbare 

resultaten. Om de doelen uit dit strategisch meerjarenplan te behalen is het goed om de governance 

structuur en de implementatie van het plan te beschrijven.   

Zie voor een schematische weergave van de hierna genoemde organisatieonderdelen bijlage 1 

'Organogram Vereniging MUST'.  

 

5.1 Implementatie  

 

De strategische doelen, zoals beschreven in hoofdstuk 4, zijn doelen die over vijf jaar behaald 

moeten zijn. Sommige doelen kunnen binnen een kortere termijn behaald worden dan andere 

doelen. Voor sommige doelen is het nodig om daar in stappen naar toe te werken. Voor die doelen 

zullen opeenvolgende besturen het op zich moeten nemen om telkens een stap verder te zetten, 

voort te bouwen op het werk van de besturen voor hen en dit door te geven aan hun opvolgers.  

De stappen zullen gezet worden door stappen in de vorm van doelen op te nemen in de jaarplannen 

van de besturen 2013 – 2014 tot en met 2018 – 2019. Bij het opstellen van het jaarplan van elk 

bestuur zal men het strategisch meerjarenplan er bij moeten pakken. Men bekijkt op dat moment de 

voortgang en status van de beschreven doelen, bepaalt welke doelen relevant zijn en stemt waar 

mogelijk de doelen uit het meerjarenplan af op het jaarplan.  

Het bepalen van welke doelen in een jaarplan opgenomen worden zijn van een aantal factoren 

afhankelijk. Het is mogelijk dat in het ene bestuursjaar meer focus wordt gelegd op de 

bedrijfsvoering terwijl in een ander bestuursjaar meer aandacht wordt gegeven aan externe 

samenwerking. Het bestuur 2012 – 2013 heeft deze verschillende prioriteiten in kaart gebracht en 

gevisualiseerd in de MUST-low behoeften piramide. De MUST-low kan door de toekomstige besturen 

gebruikt worden om de prioriteiten van hun bestuursjaar te helpen bepalen. 32 

Het is aan de AV om de implementatie van het meerjarenplan te monitoren (zie governance).  

 

  

                                                           
32 Zie voor een verdere toelichting van de MUST-low bijlage 3.  
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Tijdslijn 

Op de tijdslijn zijn per bestuursjaar standaard drie belangrijke momenten te onderscheiden met 

betrekking tot het strategische beleid.  

Bestuursjaren 2013 – 2014 t/m 2017 – 2018:  

 

1. Verwerking strategisch MJP in het jaarplan (september) 
2. Tussentijdse evaluatie strategisch meerjarenplan en jaarplan (januari)  
3. Jaarverslag 2014 – 2015, inclusief tussentijdse evaluatie strategisch meerjarenplan (juni) 

 

Specifiek in het bestuursjaar 2018 – 2019 is een extra taak van toepassing: 

 

4. Start proces opstellen strategisch meerjarenplan 2019 - 2024 (± september)  
 

De strategische doelen zijn onder te verdelen in twee categorieën:  

1. Doelen die vanaf het bestuursjaar 2013 – 2014 uitgevoerd moeten worden (structurele 
doelen).  

2. Doelen dit in het bestuurjaar 2018 – 2019 behaald moeten zijn (planning nader te bepalen).  
 

Doelen 1, 2 en 4 vallen onder de eerste categorie. Doelen 3, 5, 7, 8 en 9 vallen onder de tweede 

categorie. Doel 6 is een mengvorm; in 2016 moet het doel behaald zijn, maar daar is vanaf de start 

van het strategisch plan aandacht voor benodigd om dit doel te kunnen behalen.  

 

5.2 Governance  

 

Governance beschrijft hoe 'goed bestuur en toezicht' van een organisatie is geborgd, opdat er 

transparant, eerlijk en open bestuurd en toezicht gehouden kan worden. Een voorbeeld hiervan is de 

gebruikelijke scheiding van bestuur en controle, opdat men niet zichzelf kan controleren. Het is dan 

ook belangrijk om bij ‘governance’ de taken, verantwoordelijkheden en bevoegdheden te 

beschrijven.  
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In dit hoofdstuk gaat het specifiek over de ‘governance’ van de implementatie van het strategisch 

meerjarenplan.  

Taken, verantwoordelijkheden en bevoegdheden 

Taak:     Wat je doet.  

Verantwoordelijkheid:   Wat je moet doen. 

Bevoegdheid:    Wat je mag doen.  

Het bestuur 

Het bestuur krijgt, onder toezicht van de AV, de taak, verantwoordelijkheid en bevoegdheid van de 

AV om de dagelijkse zaken binnen de vereniging te regelen. Het bestuur is verantwoordelijk voor de 

uitvoering van het strategisch meerjarenplan en legt hiervoor verantwoording af aan de AV. Het 

bestuur kan door de AV uit de functie ontzet worden. Dit alles volgens de statuten en het 

huishoudelijk reglement.  

Proactief verantwoording afleggen  

Het bestuur legt via de algemene vergaderingen verantwoording af aan de leden. Om de 

ledenvergadering actief te informeren over de voortgang van de doelen wordt twee maal per jaar 

een korte voortgangsrapportage geschreven, een in januari en een in juni, waarbij de juni update 

opgenomen wordt in het jaarverslag van het bestuur. In deze rapportage komt naast de voortgang 

van de strategische doelen ook de voortgang van de jaardoelen (jaarplan bestuur) aan bod. Het 

bestuur beoogt hiermee transparant en open te zijn over de uitvoering van haar taken.  

De AV kan uiteraard op elk gewenst moment het bestuur vragen om een update zoals hiervoor is 

beschreven.  

 De AV  

De AV (Algemene Vergadering) is het hoogste orgaan van de vereniging. Zij is bevoegd om niet alleen 

het (meerjaren) beleid vast te stellen maar ook een bestuur uit haar midden te kiezen.  

Middelen van de AV  

Het is de taak van de AV om de invoering van dit meerjarenplan te waarborgen. Dit kan zij op een 

aantal manieren doen. 

1. Algemene Vergaderingen   

In de Algemene Vergaderingen (AV's) kunnen de leden zaken bespreken met elkaar en met het 

bestuur. Tijdens de AV's wordt beleid geëvalueerd, nieuw beleid besproken en ingestemd en 

adviseren en controleren de leden het bestuur. De leden kunnen onder andere vragen om een 

voortgangsrapportage van de strategische doelen en/of de jaardoelen. 
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2. Jaarplan bestuur 

De AV moet het jaarplan van het bestuur goedkeuren voor het uitgevoerd kan worden. De AV kan 

hier bekijken of het jaarplan aansluit op de doelen van het strategisch meerjarenplan, of het plan 

bijdraagt aan het meerjarenplan. Als het dat naar de mening van de AV onvoldoende doet, kan de AV 

het jaarplan afkeuren en het bestuur terug naar de tekentafel sturen.  

3. Raad van Toezicht  

De algemene vergadering heeft de mogelijkheid om een Raad van Toezicht (RvT) in te stellen op 

grond van artikel 13 van het Huishoudelijk Reglement van de vereniging, zoals vastgesteld op 05-03-

2009. De RvT is een adviserende commissie aan de AV met als doel het bewaken van de 

langetermijnvisie van de vereniging. Zij is bevoegd om het bestuur en de AV gevraagd en ongevraagd 

te adviseren over het vormen van beleid en over het sturen op de koers van de vereniging.  

Op dit moment is er geen RvT en is er tijdens het tienjarig bestaan van de vereniging nooit een RvT 

geweest. Als de AV de oprichting van een RvT wenst zal een verdere discussie over de exacte taken, 

verantwoordelijkheden en bevoegdheden van een RvT gevoerd moeten worden.  

 

Evaluatie strategisch meerjarenplan 

Dit strategisch meerjarenplan zet de koers van de vereniging uit voor de periode tot en met het 

bestuurjaar 2018 – 2019. In september 2018 dient dan ook de start gemaakt te worden met de 

strategische koers voor de volgende vijf jaar. Voor het opstellen van het meerjarenplan wat voor u 

ligt is de strategische koers van de voorgaande vijf jaren geëvalueerd en is bekeken hoeveel van de 

doelen zijn behaald. Uit deze analyse (zie hoofdstuk 1) blijkt dat een aantal doelen niet behaald zijn. 

Dit levert lessen op voor het opstellen van de nieuwe koers. Deze evaluatie zal dan ook in het 

bestuursjaar 2018 – 2019 uitgevoerd moeten worden. Maar, het is verstandig om dit ook vaker te 

doen, zoals is beschreven onder 

het kopje 'actief verantwoording 

afleggen'. Het evalueren van de 

koers is geen strategische 

doelstelling, het moet 

simpelweg gebeuren. Wanneer 

nodig kan overwogen worden 

om de doelen aan te passen 

('wijziging doelen strategisch 

MJP').   

 

Voor het continue verbeteren van plannen wordt veelal de PDCA cyclus gebruikt. Deze cyclus wordt 

in vier stappen doorlopen; er wordt eerst gepland (Plan), dan wordt het uitgevoerd (Do), het wordt 

geëvalueerd (Check) en daarna indien nodig bijgesteld (Act), waarna de cyclus weer opnieuw begint. 

Het model gaat er vanuit dat, als de cyclus steeds opnieuw doorlopen wordt en de geleerde lessen 

geborgd worden, de kwaliteit van de organisatie/het proces steeds beter wordt. Door de (voortgang 
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van de) doelen uit het strategisch meerjarenplan regelmatig te evalueren (Check) kan de aanpak (of 

het doel) indien nodig bijgesteld worden (Act). Deze evaluatie wordt minimaal twee maal per jaar 

uitgevoerd (zie hiervoor 'proactief verantwoording afleggen').  

 

Wijziging doelen strategisch MJP 

Het wijzigen van de beschreven doelen in het strategisch meerjarenplan (aanpassen dan wel 

schrappen) kan alleen wanneer dit door de AV goedgekeurd wordt. Een beargumenteerde aanvraag 

hiervoor vanuit het bestuur of de AV is hiervoor noodzakelijk. Dergelijk voorstellen moeten tijdens 

een algemene vergadering ter instemming voorgelegd worden.  
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Literatuur 
Alle literatuur is op aanvraag verkrijgbaar bij het bestuur. 

Vastgestelde documenten: 

Á MUST-PUMA convenant 2012 
Á Strategisch beleidsplan, de nieuwe maatstaf voor een proactieve 

medezeggenschapsvereniging, september 2008, Utrecht    
Á Document Overdracht Bestuur Frisse start,  februari 2011 
Á Prestatieafspraken Hogeschool Utrecht, 3 mei 2012 

 

Notulen 

Á Notulen VO november 2012 
Á Notulen 21 februari MUST-HU koersgesprek  
Á Notulen VO februari Ideale MUST  
Á Notulen VO maart 2013 
Á Notulen VO april 2013  

 
Jaarplannen 

Á Jaarplan 12-13 
 

Jaarverslagen  

Á Jaarverslag 11-12 
Á Jaarverslag 10-11 
Á Jaarverslag 08-09 
Á Jaarverslag 07-08 

 

Overig  

Á Enquête Ideale MUST januari 2013 
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Nawoord  
 

άhƳ ŘŜ ōŜǘǊƻƪƪŜƴƘŜƛŘ ǘŜ ǾŜǊƘƻƎŜƴ ƛǎ ƘŜǘ Ǿŀƴ ōŜƭŀƴƎ ŘŜ ƭŜŘŜƴ ǘŜ ƪŜƴƴŜƴΣ ǘŜ ǾƛƴŘŜƴ Ŝƴ ǇŜǊǎƻƻƴƭƛƧƪ ŎƻƴǘŀŎǘ ǘŜ 
ƘŜōōŜƴέ 
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De drie grootste uitdagingen van de vereniging liggen bij continuïteit, profilering/positionering en 

binding. Toch zijn deze uitdagingen in onze ogen en in die van de doorgewinterde MUST alumni te 

tackelen door middel van één ingrediënt dat MUST altijd bijzonder en sterk heeft gemaakt: 

persoonlijk contact en een goede sfeer! Een combinatie van deze twee dingen, zorgt al jaren voor 

een omgeving waarin medezeggenschappers betrokken kunnen raken bij MUST en zich kunnen 

ontwikkelen en ontplooien. 

Wij willen benadrukken dat betrokkenheid daarom hèt onmisbare ingrediënt is voor de nodige 

continuïteit die in dit plan zo uitvoerig besproken is. Eigenaarschap is essentieel voor het 

voortbestaan van de vereniging. Het bestuur en de commissies moeten hier de belichaming van zijn. 

Zij kenmerken zich door zich extra in te zetten voor MUST, en steken met hun betrokkenheid ook de 

overige leden aan. Dit sneeuwbal effect is het moeilijkste te bewerkstelligen, maar ook het mooiste 

om te bereiken.  

Het enthousiasmeren en het faciliteren van contact tussen studenten, de HU en MUST is de sleutel 

tot het succes van de vereniging. De kunst is om de leden warm te maken en te houden voor de 

missie van MUST; Het boeien, binden en ondersteunen van medezeggenschappers. Volwassen 

worden betekent daarom voor de vereniging: de balans vinden tussen op eigen benen staan en 

samenwerking te bewerkstelligen, daar waar de positieve resultaten voor de medezeggenschap 

exponentieel zullen toenemen.   

De handvatten daarvoor zijn gegeven in dit plan. Het is nu zaak om aan de slag te gaan. Met z’n allen, 

want…  

Medezeggenschap is een MUST!  
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Bijlagen 

 

Bijlage 1 Organogram Vereniging MUST 

 



 

 
 

 

Bijlage 2  Verklarende woordenlijst 

 

AV   Algemene Vergadering  

KCC   Kas Controle Commissie  

BAC  Benoemings Advies Commissie 

RvA   Raad van Advies  

RvT   Raad van Toezicht  

MAC   MUST Activiteiten Commissie  

TOP   Team Overdracht Passie  

VIP   Verenigings Inhoudelijk Platform  

PUMA   Platform Utrechtse MUST Alumni  

 

ISO   Interstedelijk Studenten Overleg  

LSVb   Landelijke Studenten vakbond  

SOM   Studenten Overleg Medezeggenschap  

VIDIUS   Studentenunie  Voor Iedereen Die In Utrecht Studeert – Utrechtse studentenvakbond 

 

CvB   College van Bestuur  

CMR   Centrale Medezeggenschapsraad  

FMR   Facultaire Medezeggenschapsraad (of: faculteit Maatschappij en Recht)  

(G)OC   (Gemeenschappelijke) Opleidingscommissie  

BPS   Bestuurlijke Participatie Studenten  
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Bijlage 3  MUST-low behoeften piramide Vereniging MUST 

 

De MUST-low is een piramide waarin 

getracht wordt een prioritering aan te 

brengen in de taken die een 

verenigingsbestuur heeft in een jaar. De 

piramide kan door een nieuw bestuur 

gebruikt worden bij de beleidsvorming 

voor dat betreffende jaar.  Bestuur ’12 – 

’13 heeft in samenwerking met secretaris 

Joris Mens van bestuur ’11 – ’12 de 

business Maslow vertaald naar de context 

waarbinnen Vereniging MUST functioneert.  

Er is gekozen om deze af te beelden als 

zeilboot, omdat de vereniging een koers 

probeert uit te zetten en ernaar streeft 

deze te blijven volgen. Om de vereniging 

een visueel handvat te geven is de MUST-

low in de huidige vorm ontstaan.  

 

De MUST-low is opgebouwd uit de 

volgende onderdelen:  

Á BedrijfsvoeringκέŦǳƴŘŀƳŜƴǘέ 
 
Het bestuur acht de eerste 
behoefte van het voortbestaan van de vereniging dat de bedrijfsvoering op orde is. Wanneer 
de verenigingsadministratie, financiën en overige organisatorische zaken niet geregeld 
worden zal de vereniging daar op termijn aan ten onder gaan. Het bestuur pleit dan ook voor 
het consequent bijhouden van subsidieaanvragen, begrotingen, declaraties, ledenbestand, 
correspondentie en overdrachtsdocumenten.  
 

Á Intern 
 
Binnen de vereniging vindt het bestuur het belangrijk dat het de leden centraal staan. Om dit 
te kunnen doen moet er een ledenbeleid dat zicht geeft op hoe leden actief geworven 
worden door bestuursleden en commissieleden. Ook de omgang met commissieleden die 
vrijwillig ondersteuning bieden aan de vereniging moeten de aandacht, coaching en 
waardering krijgen voor de activiteiten die zij uitvoeren.  
De leden worden voorzien van gezellige en inhoudelijke activiteiten die exclusief voor hen 
zijn bij wijze van privilege van lidmaatschap. Voorbeelden hiervan zijn het MUST weekend en 
het Nieuwjaarsdiner.  
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Á Actueel 
 
Het omgaan met actuele ontwikkelingen en terugkerende evenementen in het 
medezeggenschapsjaar is waar MUST haar visie tastbaar uitvoert; veelal met behulp van 
commissies. Door tijdens de kandidaatstelling en de verkiezingen kandidaten in de publiciteit 
te plaatsen, door trainingen te geven die aansluiten op de medezeggenschapskalender en 
door in samenwerking met de fractieleden actuele onderwerpen/problemen aan te kaarten 
bij studenten, management, stafdiensten en media laat MUST haar meerwaarde zien op 
inhoudelijk vlak.  
 

Á Extern 
 
Intensieve contacten met externen als ISO en LSVb op gebied van inhoud en/of 
fondsenwerving in samenwerking met  bedrijven vallen binnen deze laag. De kern van MUST 
zit niet in deze zaken. Er is echter wel aandacht voor de meerwaarde hiervan. De focus zal 
echter niet op deze laag moet liggen, omdat de missie van MUST daar niet direct op wijst. 
(Het verenigen, faciliteren en creëren van proactieve studenten met passie voor hun 
studieomgeving ten behoeve van de medezeggenschap) 
 

Á Innovatie & en grootschalige projecten: 
 
De bovenste laag omvat grootschalige nieuwe projecten die volledig opnieuw opgezet 
moeten worden en waar eerst onderzoek naar gedaan moet worden. Een voorbeeld hiervan 
kan zijn dat de vereniging zou willen een detacherende functie te vervullen in regio Utrecht, 
of wanneer zij meer contact met mbo onderwijs zou willen. Dergelijke projecten ziet het 
bestuur als innovatie op grote schaal, die pas kunnen worden uitgevoerd wanneer de overige 
lagen op orde zijn.  

 

 


